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Trzeba uwa¿aæ, bo jak burmistrz mówi Nasza Gmina, to niekoniecznie musi
oznaczaæ – ¿e Wasza

Burmistrz brzydko
siê bawi

Rada zostaje zarzucona sprawami,
które nie maj¹ istotnego
znaczenia dla dzia³alnoœci gminy

„W domu wisielca nie mówi
siê o sznurku”, czyli o czym
nie rozmawiaj¹ radni
w Ostrowicach

A w Z³ocieñcu dyktatura emerytów

Wielkie oburzenie
spo³eczne
w Wierzchowie

Gdzie siê podziali
kandydaci
sprzed lat?

(DRAWSKO POM.) Burmistrz
Drawska Pomorskiego Zbigniew
Ptak odmówi³ konkurentowi w wy-
borach wynajêcia œwietlicy w Ry-
dzewie na spotkanie wyborcze z

mieszkañcami. Sam jednak zorga-
nizowa³ z pomp¹ otwarcie swojej
kampanii wyborczej w domu kultu-
ry. Czym ró¿ni siê dom kultury od
œwietlicy, która mu zreszt¹ podlega

organizacyjnie? Chyba tylko tym,
¿e burmistrz Ptak ma doœwiadcze-
nie w nieustannej propagandzie, ale
tym razem najwyraŸniej przesa-
dzi³.                                           Str. 3
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Gazeta Powiatowa

Po kilkudziesiêciu latach uty-
skiwañ na stan techniczny

stadionu miejskiego wreszcie, na-
reszcie obiekt zosta³ wspaniale zmo-
dernizowany, a tak naprawdê to wy-
budowany od nowa. Zaznaczmy, ¿e
do owego remontu dosz³o nie ze
wzglêdu na potrzeby mieszkañców
miasta, a tylko dlatego, ¿e w kraju
zosta³a wzbudzona koniunktura na
tego rodzaju obiekty. I Z³ocieniec na
tym skorzysta³, a jak¿e. Obiekt bê-
dzie s³u¿y³ spo³ecznoœci gminnej
przez najbli¿sze kilkadziesi¹t lat, i z
tego powodu jego wybudowanie
nie powinno s³u¿yæ jakiemukolwiek
podwa¿aniu. Ale, i co dalej.

W innych gminach inaczej,
ni¿ w Z³ocieñcu

Najwa¿niejsze, ¿e mog¹ z niego
nieodp³atnie korzystaæ szko³y, klu-
by, stowarzyszenia. Z mego ogl¹du
– ma³o co korzystaj¹, szczególnie
szko³y. Czego potrzeba – generalnej
odprawy dyrektorów szkó³, ze wska-

„Eci peci” do emeryturki leci

A w Z³ocieñcu dyktatura
emerytów
zaniem, ¿e orliki, gminniak, hala i sta-
dion miejski nie mog¹ ca³ymi dniami
staæ puste. Mo¿e wraz z nowymi,
europejskimi standardami w kultu-
rze fizycznej gminy potrzeba i bar-
dziej wspó³czesnych dyrektorów
szkó³?  Przecie¿ te obiekty, za olbrzy-
mie kwoty - maj¹ s³u¿yæ przede
wszystkim dzieciom i m³odzie¿y, a
dopiero potem seniorom, oldbojom,
naszym wszelkim wyczynowcom.
Nie by³oby chyba burzeniem tutej-
szego ¿ycia sportowego, gdyby
OSiR raz na dwa miesi¹ce dawa³ sta-
tystyki dotycz¹ce wykorzystywania
tych obiektów. S¹ nawet i takie do-
niesienia, na sesji Rady Z³ocieñca,
¿e podobno hala sportowa na ulicy
Stefana Okrzei bywa, ¿e stoi pusta,
gdy¿ klubów i stowarzyszeñ nie staæ
na jej wynajmowanie. A w innych
gminach, jak informowa³ Krystian
Wierzbowski, dzieci i m³odzie¿ maj¹
halê wedle potrzeb i bez z³otówek.

S³u¿by porz¹dkowe boj¹ siê

Specyfika miasta nad Draw¹ i
W¹saw¹ jest i taka, ¿e nie da siê w
nim organizowaæ dyskotek, ze

(Z£OCIENIEC). Znany w mie-
œcie fachowiec, tak zwana „z³ota
r¹czka” Dariusz R., poprosi³ re-
portera Tygodnika na nowiutki
chodniczek nad Draw¹. Pomiêdzy
wybiegiem u szczytu ulicy 11 Listo-
pada, a tak zwan¹ Star¹ Stanic¹.

Powodów bez liku
Oto powody interwencji: (1) w

ci¹gu chodnika nie wykonano od-
wodnienia, (2) jest ono niezbêdne,
gdy¿ przylegaj¹cy teren do tego
dukciku jest po³o¿ony o wiele wy¿ej
od pasma polbruku i bêdzie na owo
pasmo sp³ywa³a woda, co ju¿ ma
miejsce. Zim¹ owa woda bêdzie za-
marza³a i chodnik stanie siê œli-
zgawk¹, (3) ju¿ w tych dniach na
chodnik wraz z wod¹ jest nanoszony
piach, ¿wir i b³oto.

A gdyby to robi³ Dariusz R. ?
Reporter odniós³ wra¿enie, ¿e

gdyby ów chodnik by³ wykonywa-
ny przez „z³ote r¹czki” Dariusza R.,
by³by wykonany tak jak powinien

Mieszkañcu – weŸ chodniki w swoje rêce

Niby chodniczek jest, ale – czy bêdzie?

byæ wykonany. Gdy ten chodnik
znajdzie siê pod wod¹, lodem i b³o-
tem, innego przejœcia spod Starej
Stanicy na ulicê 11 Listopada w³a-
œciwie to nie bêdzie. Teren jest tu
wrêcz zdewastowany.

I jeszcze taka uwaga: jest pok³a-
dany chodnik wzd³u¿ czêœci ulicy
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Tadeusz Nosel
wzglêdu na pewien rodzaj klienteli,
która to uniemo¿liwia. No i w kilku-
nastotysiêcznej gminie nie ma dys-
kotek. Nawet nikt z restauratorów, i
nie tylko spoœród nich, do tej pory
nie wyrazi³ zgody na przeprowadze-
nie zamkniêtej dyskoteki, jakby taj-
nej (?), w ramach zapowiadanego
Europejskiego Festiwalu Ludzi. Do-
dajmy do tego jeszcze i to, ¿e u nas
na obiekty sportowe najnormalniej
w œwiecie wchodzi siê z pojemnikami
z alkoholem pod bacznym okiem
tych, którzy do tego rodzaju ³amania
wszelkiego prawa maj¹ nie dopusz-
czaæ. Dlaczego? S³u¿by porz¹dkowe
boj¹ siê.

Jak to „eci peci”
do emeryturki leci

W felietonie bardzo ³atwo przy-
chodzi mno¿enie tego rodzaju wyna-
turzeñ. Pora wiêc na podanie choæ-
by jednej z przyczyn takiego stanu
rzeczy: to brak ludzi m³odych w ra-
dzie miasta, a nawet m³odzie¿y!!!
Ponad jedna trzecia sk³adu rady to
emeryci. Zadbaj¹ o wielk¹ dyskote-
kê w mieœcie? O codzienn¹ bytnoœæ

na wspania³ych obiektach sporto-
wych w mieœcie dzieci i m³odzie¿y?
Sprawi¹ odnowê ¿ycia kulturalnego
nad Draw¹ i W¹saw¹, od jego pod-
stawy – od uhonorowania tutej-
szych ̄ o³nierzy Wyklêtych, od uru-
chomienia na wskroœ nowoczesnej
biblioteki staj¹cej codziennie prze-
ciwko przenikaj¹cej wszystko ob³u-
dzie medialnej? Przecie¿ NIE. Oni
tego nigdy nie zrobi¹ z racji jak naj-
bardziej oczywistych, nie tylko bio-
logicznych. Gdzie wiêc s¹ ludzie m³o-
dzi? Na materia³ach wyborczych te¿
ich ma³o. A przecie¿... a przecie¿ Pe-
eReL mia³a ju¿ dawno byæ pogr¹¿o-
na w lamusie historii. To co? W Z³o-
cieñcu znalaz³a kryjówkê? I jest na to
zgoda? Czyja? Dyskotekowiczów,
m³odzie¿y, dzieci – ¯o³nierzy Nie-
z³omnych? Wypêdzonych z Kre-
sów? No wiêc - czyja? A mo¿e nad
W¹saw¹ i Draw¹ mamy kolejn¹ od-
mianê dyktatury ? – dyktatury eme-
rytów.

Stanis³awa Staszica. Dobrze by³oby,
by mieszkañcy z tego rejonu mieli
baczenie na to, jak i tu s¹ wykonywa-
ne wszelkie prace. Po ich zakoñcze-
niu na jakiekolwiek uwagi mo¿e byæ
za póŸno. Wzorcowe wykonywanie
chodników jest do zaobserwowania
na Osiedlu Czaplineckim. Warto tam
rzuciæ okiem, jak to siê robi.     (tan)
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UWAGA
CZYTELNICY

i rekalmodawcy
Nastêpny numer Tygodni-

ka uka¿e siê tradycyjnie w
œrodê, 12 listopada. Jednak
wyj¹tko przygotowywany bê-
dzie w poniedzia³ek, 10.10.

(DRAWSKO POM.) Burmistrz
Drawska Pomorskiego Zbigniew
Ptak odmówi³ konkurentowi w wy-
borach wynajêcia œwietlicy w Ry-
dzewie na spotkanie wyborcze z
mieszkañcami. Sam jednak zorga-
nizowa³ z pomp¹ otwarcie swojej
kampanii wyborczej w domu kultu-
ry. Czym ró¿ni siê dom kultury od
œwietlicy, która mu zreszt¹ podlega
organizacyjnie? Chyba tylko tym,
¿e burmistrz Ptak ma doœwiadcze-
nie w nieustannej propagandzie, ale
tym razem najwyraŸniej przesa-
dzi³. To s¹ wybory i obywatele chc¹
i maj¹ prawo spotykaæ siê z kandy-
datami, by móc dokonaæ w³aœciwego
wyboru. Wybory maj¹ jak najbar-
dziej cel publiczny, bo wszyscy oby-
watele w tym dniu wyra¿aj¹ swoj¹
konstytucyjn¹ w³adzê i nikt nie po-
winien im w tym przeszkadzaæ i tego
utrudniaæ.

Dostaliœmy od Komitetu Wybor-
czego Wyborców „Odnowa” pismo
burmistrza, jakie ten wystosowa³ do
tego komitetu, z odmow¹ udostêp-
nienia œwietlicy w Rydzewie na spo-
tkanie z wyborcami. Cytujê: „W od-
powiedzi na Pañstwa wniosek z
dnia 29 paŸdziernika br. informujê,
¿e w zwi¹zku z wykorzystaniem fun-
duszy UE na remont œwietlicy, gmi-
na Drawsko Pomorskie przez okres
5 lat nie mo¿e prowadziæ jakiejkol-
wiek dzia³alnoœci zwi¹zanej z uzy-
skiwaniem dochodu generowane-
go przez œwietlicê, w tym z wynajmu
obiektu. Œwietlica mo¿e byæ wyko-
rzystywana tylko do celów publicz-
nych, nieodp³atnie, a spotkanie
wyborcze organizowane przez ko-
mitet wyborczy wyborców celu ta-
kiego nie spe³nia”.

Œwietlica nie mo¿e,
a Centrum Kultury mo¿e???

S¹ dwa aspekty tej odmowy, za-
warte w piœmie burmistrza. Pierwszy
dotyczy tego, ¿e „gmina Drawsko

Pomorskie przez okres 5 lat nie mo¿e
prowadziæ jakiejkolwiek dzia³alno-
œci zwi¹zanej z uzyskiwaniem do-
chodu generowanego przez œwietli-
cê, w tym z wynajmu obiektu”.

W jaki wiêc sposób burmistrz
Ptak zorganizowa³ w Centrum Kul-
tury huczne otwarcie kampanii wy-
borczej swojego komitetu „Nasza
Gmina, Nasz Powiat – To My”, je¿e-
li przebudowa tego Centrum by³a
wspó³finansowana ze œrodków UE?

Sam przecie¿ informuje o tym w
swojej wyborczej wizytówce, pisz¹c
o Centrum Kultury: „Projekt by³
wspó³finansowany przez Uniê Eu-
ropejsk¹ z Europejskiego Fundu-
szu Rozwoju Regionalnego w ra-
mach Regionalnego Programu
Operacyjnego Województwa Za-
chodniopomorskiego na lata
2007-2013”. Mogê mu nawet przy-
pomnieæ numer umowy o dofinanso-
wanie: UDA-RPZP.05.02.01-32-012/
09-00 z dnia 20.10.2010 r. zawartej z
Zarz¹dem Województwa Zachod-
niopomorskiego.

Czy w takim razie burmistrz wy-
naj¹³ salê w domu kultury, czy wzi¹³
sobie za darmo, bo to „Nasza Gmi-
na”? A je¿eli wynaj¹³, to jak to pogo-
dziæ z jego stwierdzeniem, ¿e œwietli-
cy w takiej samej sytuacji wynaj¹æ
nie mo¿na?

Gdyby ktoœ mia³ w¹tpliwoœci, ¿e
Centrum Kultury, to coœ innego, ni¿
œwietlica, to informujê, ¿e œwietlice w
gminie s¹ sk³adnikiem Centrum Kul-
tury, jako jednostki samorz¹dowej, o
czym mówi jej Statut, uchwalony
zreszt¹ przez wiêkszoœæ radnych,
których burmistrz prezentowa³ jako
kandydatów swojego komitetu. Co
oni na to? Mo¿e po prostu trzeba
wybraæ innych radnych.

Mo¿na pójœæ dalej, a czy bur-
mistrz zap³aci³ zespo³om, które wy-
stêpowa³y w czasie tej konwencji
wyborczej, czy tak po prostu je
„wzi¹³” i czy inne komitety te¿ mog¹

„wzi¹æ”, bo przecie¿ wszyscy oby-
watele op³acaj¹ te zespo³y i ten¿e
dom kultury ze swoich podatków.
Œmiem nawet stwierdziæ, ¿e bur-
mistrz nie wyda³ na dom kultury
choæby jednej w³asnej z³otówki,
gdy¿ wszystko co posz³o na ten
przybytek, pochodzi³o od podatni-
ków. Niestety, podatek burmistrza
od pensji te¿ pochodzi od podatni-
ków, tak jak i jego pensja. Obywatele
powinni wiêc mieæ prawo „korzy-
staæ” z tych zespo³ów przynajmniej
na takich samych zasadach, jak bur-
mistrz.

Burmistrz napisa³,
¿e on uwa¿a, ¿e wybory
to nie cel publiczny

Druga sprawa, to stwierdzenie,
¿e: „Œwietlica mo¿e byæ wykorzysty-
wana tylko do celów publicznych,
nieodp³atnie, a spotkanie wyborcze
organizowane przez komitet wybor-
czy wyborców celu takiego nie spe³-
nia”.

Z tego stwierdzenia wynika, ¿e
burmistrz Ptak nie rozumie, czym s¹
wybory. One jak najbardziej maj¹ cel
publiczny, bo obywatele chc¹ wy-
braæ osoby publiczne do sprawowa-
nia w ich imieniu mandatu przedsta-
wicielskiego. Chyba, ¿e burmistrz
Ptak i jego radni przestan¹ byæ oso-
bami publicznymi, to wtedy siê zgo-
dzê.

Oczywiœcie jest w tym moim pisa-
niu doza polemiki, ale przecie¿ i po-
lemiczne jest pismo burmistrza, bo
przecie¿ to nie jest decyzja admini-
stracyjna, gdy¿ nie zawiera podsta-
wy prawnej udzielonej odmowy
(burmistrz wyrazi³ wiêc tylko w³asn¹
opiniê, co wed³ug niego jest, a co nie
jest celem publicznym), ale co wa¿-
niejsze, nie pouczy³ komitetu o dro-
dze odwo³awczej. Przypomnê wiêc,
¿e w pañstwie prawa istnieje dwuin-
stancyjna droga kontroli decyzji
urzêdniczych.

Mechanizmy krêcenia
wyborcami

By³a bezp³atna kie³basa wybor-
cza, a najnowszy wynalazek drawski
to zapowiadany na 10 bm. bezp³atny
film. Warto wiêc pamiêtaæ, ¿e kinem
i Centrum Kultury zawiaduje Jolanta
Pluto-Pr¹dzyñska, pe³nomocnik fi-
nansowy komitetu wyborczego bur-
mistrza Ptaka. A to ju¿ wrêcz œmierdzi
i nadaje siê do zbadania przez proku-
raturê. Przecie¿ mo¿na pójœæ dalej i
np. do wyborów wywoziæ œmieci

Trzeba uwa¿aæ, bo jak burmistrz mówi Nasza Gmina, to niekoniecznie musi oznaczaæ – ¿e Wasza

Burmistrz brzydko siê bawi
bezp³atnie. W przypadku zastoso-
wania proszê o tantiemy.

Ca³a prawda ca³¹ dobê

Kolejnym ciekawym w¹tkiem do
zbadania jest zale¿noœæ, jaka istnieje
miêdzy burmistrzem a wydzia³em
promocji, który zwyczajnie uprawia
propagandê. Ta zale¿noœæ polega na
tym, ¿e portal DSI pod szczytnym ha-
s³em spo³ecznoœci drawskiej prowa-
dzi Adam Cygan, kierownik wydzia-
³u promocji.

Problem dla zwyk³ych czytelni-
ków polega na tym, ¿e portal nie ma
stopki redakcyjnej, z której mo¿na
by siê by³o dowiedzieæ, kto pisze
teksty, kto jest jego redaktorem na-
czelnym lub w³aœcicielem. A te dane
okreœlaj¹ przecie¿ przepisy. Jak wi-
daæ, tutaj nie obowi¹zuj¹. Ludziska
myœl¹, ¿e to coœ niezale¿nego, a tu
taka ukryta propaganda burmistrza i
w³asnej pracy. Na stronie urzêdu
sporo artyku³ów zaczyna siê od:
Burmistrz zaprasza na mecz pi³ki
no¿nej, Burmistrz zaprasza na mecz
pi³ki rêcznej, Burmistrz zaprasza na
wystawê, Burmistrz zaprasza na
spotkanie emerytów, na to i tamto,
itp. itd. Burmistrz zaprasza na
wszystko, co siê rusza w tym mie-
œcie. A teraz Burmistrz zaprosi³ na
spotkanie z re¿yserem „Jezioraka” i
na bezp³atny film...  Ch³opaki - rzy-
gaæ wam siê nie chce od tego?

Jest w tym jednak pewien szko-
pu³ - oto DSI Adama Cygana zamie-
œci³o p³atnie program komitetu bur-
mistrza. Jak to pogodziæ, gdy bur-
mistrz sponsoruje swojego pracow-
nika? Czy ten pan w takim przypadku
jest jeszcze urzêdnikiem, czy te¿
sponsorowanym przybocznym pro-
pagandyst¹? A ile materia³ów zro-
bionych przez niego lub jego pra-
cowników w godzinach pracy trafia
zaraz na jego portal? Czy ju¿ nie po-
miesza³y mu siê role? Chêtnie wys³u-
cham, co pan Cygan ma do powie-
dzenia w tej sprawie.

Standardy demokracji wci¹¿
obowi¹zuj¹.

Kazimierz Rynkiewicz



Str. 4 tygodnik pojezierza drawskiego 5.11.2014 r.OG£OSZENIE KKW SLD LEWICA RAZEM

Kandydaci do Rady Powiatu Drawskiego (Okrêg nr 2)

Kandydaci na burmistrzów Koalicyjny Komitet Wyborczy
SLD LEWICA RAZEM

Lista nr 6
Micha³
HYPKI

KANDYDAT NA BURMISTRZA
KALISZA POMORSKIEGO

KANDYDAT NA BURMISTRZA
DRAWSKA POMORSKIEGO

Starosta Drawski. Przewodnicz¹cy ko³a Unii Pracy
w Drawsku Pomorskim.

Wicedyrektor SP
w Kaliszu Pomorskim.

Czes³aw
KRÊCISZ

4
POZYCJA

Micha³
HYPKI

5
POZYCJA

Gra¿yna
DUDKA

6
POZYCJA

Emerytowany profesor szko³y œred-
niej, matematyk.

Burmistrz Kalisza Pomorskiego. Instruktor terapii zajêciowej.

Aneta
OLSZEWSKA

7
POZYCJA

Anna
ROZENEK

8
POZYCJA

Jan
DOMAÑSKI

9
POZYCJA

Zbigniew
SZWAJKOWSKI

10
POZYCJA

Monika
ANDRUSZKIEWICZ

11
POZYCJA

Andrzej Bogumi³
BITTEL

12
POZYCJA

Jacek
ROMANIUK

13
POZYCJA

Pawe³
SKRZECZKOWSKI

14
POZYCJA

Z-ca dyrektora M-GOK w Kaliszu Pom.,
instruktor tañca, animator kultury.

Przew. zwi¹zków zawodowych powia-
tu drawskiego, pracownik PSSE.

Prezes Ko³a nr 41 Stowarzyszenia
Kombatantów Misji Pokojowych ONZ.

Przewodnicz¹cy Zarz¹du Rejonu
PZERiI w Drawsku Pomorskim.

Pracownik Domu Pomocy
Spo³ecznej w Darskowie.

Pracownik ochrony. Pracownik Stra¿y Miejskiej w Kaliszu
Pomorskim, kurator spo³eczny, s¹dowy.

Manager, dyrektor ds. nowych
projektów.

Pracownik TBS w Drawsku Pom. Emerytowana pielêgniarka. Emerytowana nauczycielka.

Dyrektor DPS w Darskowie.

Zofia
KIESZCZYÑSKA

3
OKRÊG

Pracownik Oœrodka Wspierania
Dziecka i Rodziny w  Drawsku
Pomorskim.

Kierownik Oddzia³u Nadzoru
Sanitarnego w PSSE
w Drawsku  Pomorskim.

Pracownik Powiatowego
Inspektoratu Nadzoru Budowlanego
w Drawsku Pomorskim.

Emeryt.

3
POZYCJA

Iwona
SOBCZAK

Bogdan
SZYMCZAK

2
POZYCJA

Stanis³aw
CYBULA

1
POZYCJA

Halina
CICHOÑSKA

2
OKRÊG

Magdalena
WESO£OWSKA

1
OKRÊG

Eleonora
WINIARSKA

5
OKRÊG

Nela
ANDRYKOWSKA
- WILGA

7
OKRÊG

Leszek
ANDRUKIANIEC

8
OKRÊG

Ryszard
DOMKA

9
OKRÊG

Zbigniew
MAJCHROWICZ

11
OKRÊG

Andrzej
SZCZECHOWIAK

12
OKRÊG

Kandydaci do Rady Miejskiej w Drawsku Pomorskim

So³tys Mielenka Drawskiego.

Zbigniew
SZWAJKOWSKI

CMYK
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(Z£OCIENIEC). Nowy, nieozna-
kowany radiowóz otrzymali z³ocie-
nieccy policjanci. Wspó³finanso-
wany przez w³adze samorz¹dowe
Z³ocieñca i Starostwo Powiatowe w
Drawsku Pomorskim, samochód
pomo¿e w pracy policjantom pionu
kryminalnego.

Do Komisariatu Policji w Z³o-
cieñcu przybyli przedstawiciele
w³adz samorz¹dowych miasta.
Now¹ kie venga oficjalnie oddali w
rêce komendanta Komisariatu Poli-
cji. W uroczystoœci równie¿ uczest-
niczy³ komendant Powiatowy Policji
w Drawsku Pomorskim m³odszy in-
spektor Jaros³aw Smolarek, osobi-
œcie dziêkuj¹c obecnym przedstawi-
cielom w³adz samorz¹dowych za
dotychczasowe wsparcie finanso-
we oraz doskona³¹ wspó³pracê na
rzecz dba³oœci o bezpieczeñstwo
naszych mieszkañców.

Kia zosta³a zakupiona dziêki
ogromnemu zaanga¿owaniu i

Pojazd nieoznakowany

Nowy radiowóz
w Z³ocieñcu

wsparciu w³adz samorz¹dowych
gminy Z³ocieniec oraz Powiatu
Drawskiego, które w po³owie sfinan-
sowa³y ten zakup. Resztê kosztów
pokry³a Komenda G³ówna Policji.

To nie jedyny radiowóz, jaki dziê-
ki przychylnoœci w³adz samorz¹do-
wych w  ostatnich latach trafi³ na
ulice naszego powiatu w s³u¿bie
spo³ecznoœci lokalnej. W trakcie
mijaj¹cej kadencji w³adze samorz¹-
dowe Drawska Pomorskiego, Kali-
sza Pomorskiego, Wierzchowa i Z³o-
cieñca oraz w³adze Powiatu Draw-
skiego partycypowa³y w kosztach
zakupu szeœciu radiowozów oraz
dwóch motocykli. Te ostatnio zaku-
pione, wspó³finansowane przez sa-
morz¹d kaliski oraz Starostwo Po-
wiatowe, wkrótce równie¿ wyjad¹
na ulice naszego powiatu. Jedno z
aut bêdzie u¿ytkowane przez poli-
cjantów ruchu drogowego, drugie
zaœ trafi w rêce policjantów z Kalisza
Pomorskiego.                                 (kp)

(Z£OCIENIEC). Byliœmy na
ostatniej sesji Rady z³ocienieckiej
chwilami wrêcz wstrz¹œniêci. Oto
ojciec jednego z malutkich pi³ka-
rzy Uczniowskiego Klubu Sporto-
wego  Orlik przy Szkole Podstawo-
wej nr 2, Krystian Wierzbowski,
poinformowa³, ¿e prowadzone tam
szkolne stowarzyszenie ma tak
skromn¹ dotacjê, ¿e nawet nie ma
œrodków na odpowiednie pi³ki. Nie
ma pieniêdzy na stroje, na inne ak-
cesoria pi³karskie. Nie ma œrod-
ków na wyjazdy na turnieje, nie ma
œrodków na organizowanie turnie-
jów u siebie, w Z³ocieñcu.

Porównywa³
Mówi³, ¿e zupe³nie inaczej jest w

Drawsku Pomorskim, w innych miej-
scowoœciach. – Nasi ch³opcy, w po-
równaniu z innymi, to wprost pod
wzglêdem wygl¹du oberwañcy – to
sens wypowiedzi Krystiana Wierz-
bowskiego. Niedawno by³em œwiad-
kiem konfrontacji pi³karskiej trampka-
rzy i juniorów Olimpu z Draw¹. Utkwi-
³o mi w uszach pytanie jednego z m³o-
dziutkich pi³karzy Olimpu wypowie-
dziane na rozgrzewce: - Dlaczego
ch³opaki z Drawy maj¹ nawet
ochraniacze, a my nie? - Oczywiœcie
nikt ch³opczykowi nie odpowiedzia³.
Konfrontacja sportowa przez z³ocie-
nian zosta³a przegrana na dwóch
frontach i to wysoko.

Nikt, bo nikt
Do wypowiedzi Krystiana

Wierzbowskiego nikt z radnych siê
nie odniós³. Komplecik gminnych
rz¹dców nie otworzy³ usteczek. O
tym, by szef sportu w radzie, Jan
Macul, cokolwiek na ten temat, na-
wet nie by³o co marzyæ. No, i jaka
konkluzja? Nie tylko przecie¿ ojciec
m³odziutkiego pi³karza odszed³ z ni-
czym, ale przecie¿ sam ten ch³op-
czyk. Oto, mimo tego, ¿e wypowiedzi
wys³ucha³y wszelkie w³adze, znako-
micie zarabiaj¹ce,  wszyscy radni,
fenomenalnie w gminnych spó³kach
zarabiaj¹cy prezesi obecni na sali,
Krystian Wierzbowski odszed³ z ni-
czym. To znaczy malutki ch³opczyk,
jego syn.

Orliki znad W¹sawy graj¹ w szmatach, bez ochraniaczy, nie maj¹ pi³ek

A radni w Z³ocieñcu dziubki w kube³ki
Jak najdalej od W¹sawy
Oto jeden z podopiecznych

£ukasza Piórkowskiego, w³aœnie z
owego Orlika, wygra³ testy w Lechu
Poznañ i ju¿ jest pi³karzem tego klu-
bu. Gdy rodzina ch³opaka prosi³a
reportera o radê, co z nim dalej po-
cz¹æ, rada by³a tylko jedna – jak naj-
dalej od Z³ocieñca, od jego samorz¹-
dowych klimatów! Drugi z ch³opa-
ków spod rêki £ukasza Piórkowskie-
go jest w kadrze pi³karskiej zachod-
niopomorskiego. Trzeci – pod nie-
ustaj¹c¹ kuratel¹ te¿ Lecha Poznañ.

A radni usteczka w dziubki
Nie uwierz¹ czytelnicy, ale w

przedstawianej sytuacji nikt z rad-
nych nie zaproponowa³, ot choæby
tak: – Wysy³amy wam ju¿ jutro dzie-
siêæ tysiêcy z³otych, kupicie ch³o-
pakom co tam trzeba, po jakimœ
czasie odpowiedzcie, czy ju¿ wszyst-
ko gra i czy nasze szkolne dzieci nie
wstydz¹ siê tego, jak na obiektach
sportowych wygl¹daj¹ w porówna-
niu z rówieœnikami z innych miast i
wiosek. -

Tyle, co nic
Jakie s¹ fundamentalia owego

wydarzenia? Nie ma dzisiaj w Polsce,
w awangardzie narodu, jego auten-
tycznych elit. Z tego wynika, ¿e i w
gminach te¿. Tych elit przede
wszystkim solidarnoœciowych. Sku-
tecznie wytrzebi³ je stanem wojen-
nym Wolski (Jaruzelski), w dowód
wdziêcznoœci przez obecnie pe³ni¹-
ce obowi¹zki polskich elit grupy lu-
dzi pochowany na Pow¹zkach. Chy-
ba dlatego, i¿ powiedzia³: - Jak ja siê
odezwê, to z wielu œwiêtych g³ów
aureole pospadaj¹. -  Wolski milio-
ny Polaków wygoni³ na emigracjê,
trwa to zreszt¹ do dzisiaj. Nawet
najbardziej szacowne grupy zawo-
dowe dot¹d nie podda³y siê lustracji,
nie tylko tej kapusiowatej, ale i ma-
j¹tkowej. Nie przeprowadzono de-
komunizacji. To jest przyczyn¹, ¿e w
obecnie rz¹dz¹cych, na wszystkich
szczeblach w kraju, nie ma tego, co
nazywamy – DUCHEM, POLSK¥.
Codzienne ¿ycie, to autentyczne,
jest zastêpowane kalkami na istnie-

nie  produkowanymi przez telewizje.
Po wielu ju¿ latach pseudoinforma-
cyjnego masowego ra¿enia ludzi,
dooko³a jest ju¿ tylko wszechogar-
niaj¹ca postêpuj¹ca gangrena. Ob-
jawia siê ona przede wszystkim tym,
¿e tego rodzaju chowu osobnicy ist-
niej¹ tylko we w³asnych portfelach,
i tylko na potrzeby tych portfeli. A
zazwyczaj umiej¹ tyle, co nic.

Wybory na potrzeby
w³asnych portfeli
Krystian Wierzbowski powie-

dzia³ na koniec, ¿e wraz z zamkniê-
ciem gminnego roku bud¿etowego
dok³adnie przyjrzy siê temu, na co w
gminie id¹ wszelkie pieni¹dze. Pen-
sjom i premiom. Co bêdzie jednak,
gdy owe pieni¹dze dla z³ocieniec-
kich Orlików znajdzie? Przyjdzie ra-
doœnie z t¹ nowin¹ do w³adz, a tu? –
a tu ci sami !!!  Mumiowate niemoty.
Siedz¹ i milcz¹. Bud¿et gminy Z³o-
cieniec na ten rok na sesji rady zosta³
przyjêty bez ani jednego g³osu w
dyskusji radnych, a jest ich piêtnast-
ka. Obecna kadencja, tak z pi³karska
rzecz bior¹c, zosta³a wiêc przez wy-
borców przegrana 0:15. Wynik w
pi³ce no¿nej niespotykany, a w Z³o-
cieñcu jak najbardziej, a do tego sa-

morz¹dowy. Fajnego ojca me ten
ch³opczyk z UKS Orlik. Jego zdjêcia
na przeró¿nych œmieciach wybor-
czych nie znajdziemy. Poœwiêca siê
dobru syna, jego wychowaniu, jego
kolegom ... Walczy. Reszta tylko siê
wybiera. Na potrzeby w³asnych
portfeli, nie z³ocienieckich Orlików.
A wyborcy ? – niczym miêso armat-
nie.

Tadeusz Nosel

(Z£OCIENIEC). Na ulicy gene-
ra³a W³adys³awa Andersa i w jej
okolicy do tej pory nie by³o gazo-
ci¹gu. W³aœnie rozpoczê³y siê pra-

Koniec prac w listopadzie

Budowa gazoci¹gu na ulicy
genera³a W³adys³awa Andersa

ce przy pok³adaniu przewodów ga-
zowych. Poinformowano o termi-
nie ich zakoñczenia – w listopa-
dzie.                                               (um)
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Drawska Energetyka Odnawialna
Z ostatnich badañ Polskiego

Instytutu Spraw Miêdzyna-
rodowych wynika, ¿e jedna trzecia
Polaków (34%) uwa¿a, ¿e pañstwo
powinno rozwijaæ technologie opar-
te o odnawialne Ÿród³a energii. A¿
58% Polaków twierdzi, ¿e bezpie-
czeñstwo energetyczne powinno
byæ zwiêkszone poprzez rozwój od-
nawialnych Ÿróde³ energii.

ODNOWA od dawna mówi o
Drawskiej Energetyce Odnawial-
nej. Na naszej stronie drawskiefo-
rumodnowa.com przedstawiliœmy
projekt budowy biogazowni dzia³a-
j¹cej na zasadzie fermentacji bioma-
sy roœlinnej, odchodów zwierzê-
cych, organicznych odpadów (np. z
przemys³u spo¿ywczego), odpa-
dów poubojowych lub biologiczne-

go osadu ze œcieków. Obiekty takie
produkuj¹ energiê elektryczn¹ oraz
energiê ciepln¹. Zazwyczaj s¹ to
ma³e instalacje o mocy od 250kW do
500Kw, które po pod³¹czeniu do
sieci energetycznej dostarczaj¹ do
niej pr¹d.

W warunkach naszej gminy naj-
w³aœciwsze wydaj¹ siê obiekty o
wydajnoœci ok. od 1 do 2 MW ener-
gii elektrycznej i tyle samo cieplnej.
Biogazownia dzia³a na zasadzie fer-
mentacji masy zielonej. Najwydaj-
niejsza w tej chwili jest kukurydza,
której uprawa na powierzchni ok
150 ha pokrywa ca³kowicie zapo-
trzebowanie na to „zielone” paliwo.
Zatem rolnicy z naszych wiosek,
którzy zdecyduj¹ siê przyst¹piæ do
programu, maj¹ zagwarantowany

zbyt produkcji z area³u 150 ha. Bio-
gazownia o takiej wielkoœci zapew-
ni pr¹d dla oko³o 1 tys. do 2 tys.
gospodarstw. Oznacza to, ¿e kilka
s¹siaduj¹cych wiosek mo¿e staæ siê
niezale¿nych od dotychczasowe-
go zasilania. Jeœli zaplanujemy nie
tylko budowê takiej biogazowni,
ale na dodatek budowê ca³ej sieci
zasilaj¹cej te wioski, to za jednym
zamachem pozbywamy siê drogiej i
brudnej energii z wêgla, a tak¿e
bardzo drogiego systemu przysy³a-
j¹cego energiê. Przesy³ energii jest
zazwyczaj dro¿szy, ni¿ sama dostar-
czana energia - proszê sprawdziæ
swoje rachunki za pr¹d i sprawdziæ
ile to kosztuje. Firmy energetyczne
tn¹ koszty i zwalniaj¹ pracowników.
Nie zmniejszaj¹ jednak op³at za do-
stawê energii.

Proponowane przez ODNOWÊ
biogazownie stanowi¹ wielk¹ szan-
sê na rozwój naszych wsi. Pozwol¹
siê uniezale¿niæ od drogiej energe-
tyki, daj¹c wymierne oszczêdnoœci
wszystkim mieszkañcom gminy za
u¿ywanie pr¹du oraz tani¹ energiê
ciepln¹. Mo¿e nawet bezp³atn¹, je-
¿eli gmina wesprze ten projekt i wy-
negocjuje okreœlone profity dla
mieszkañców. A na dodatek bêdzie to
czysta energia.

Prezes Instytutu Energetyki Od-
nawialnej Grzegorz Wiœniewski pod-
kreœla, ¿e odnawialne Ÿród³a energii
u³atwiaj¹ uniezale¿nienie siê od su-
rowców spoza Polski. Skorzysta na
tym przyroda i ochrona zdrowia.

Jermak

ORTOPEDA
 Drawsko Pom.
 ul. Obr. Westerplatte 1a

Tel. 94 363 22 92
www.sulinski.pl

Z³ocieniec, ul. Kañsko 1
EKG, ECHO SERCA, HOLTER,

PRÓBA WYSI£KOWA
SPECJ. KARDIOLOG
ROBERT WAŒKOWIAK

Tel. 94 36 712 22 wew. 109

GABINET
KARDIOLOGICZNY

Rejestracja pn.-pt. 8.00-13.30

Sprzedam budynek
w CENTRUM Gryfic

o pow. 500 mkw.
(piwnica+ 3 piêtra + zaplecze)

ul. Niepodleg³oœci 63 a

Tel. 605-421-308

Maile prosimy kierowaæ: tpd1@o2.pl      Tygodnik w internecie: www.wppp.pl
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(WIERZCHOWO).
Zobowi¹zania finansowe
Gminy Wierzchowo
na koniec lipca tego
roku przedstawia³y siê
nastêpuj¹co.

Kredyty i po¿yczki

Ogó³em zobowi¹zania wynosi³y
2 549 740 z³otych. W tym z tytu³u
zaci¹gniêtych po¿yczek w kwocie 1
975 646 z³otych. Kredyty i po¿yczki
ze wzglêdu na Ÿród³o ich podchodze-
nia oraz nazwê zadania:

1/ Kredyt z PKO BP w Koszalinie
na zadanie inwestycyjne - Budowa
sieci kanalizacji grawitacyjnej i t³ocz-
nej dla Wierzchowa i ¯abinka oraz
budowa stacji uzdatniania wody w
Wierzchowie. Zobowi¹zania na ko-
niec lipca tego roku to kwota 263 094
z³ote.

2/ Kredyt z Banku Spó³dzielcze-
go w Kaliszu Pomorskim na sp³atê
wczeœniej zaci¹gniêtych kredytów i
po¿yczek. Zobowi¹zanie na koniec
lipca tego roku 311 000 z³otych.

3/ Po¿yczka z Wojewódzkiego
Funduszu Ochrony Œrodowiska i
Gospodarki Wodnej na zadanie in-
westycyjne – budowa sieci kanaliza-
cji grawitacyjnej i t³ocznej dla Wierz-

chowa i ̄ abinka oraz budowa stacji
uzdatniania wody w Wierzchowie.
Zobowi¹zania na koniec lipca tego
roku – 1 270 349 z³otych.

4/ Po¿yczka z Wojewódzkiego
Funduszu Ochrony Œrodowiska i
Gospodarki Wodnej na zadanie in-
westycyjne – Budowa sieci wodo-
ci¹gowej i kanalizacji sanitarnej
grawitacyjnej dla Otrzepu i Œwier-
czyny oraz zakup zestawu aseniza-
cyjnego do obs³ugi sieci. Zobo-
wi¹zanie na koniec lipca tego roku
– 388 227 z³otych. Tak zwana po-
¿yczka pomostowa.

 5/ Po¿yczka z Wojewódzkiego
Funduszu Ochrony Œrodowiska i
Gospodarki Wodnej na zadanie in-
westycyjne – Budowa sieci wodo-
ci¹gowej i kanalizacji sanitarnej gra-
witacyjnej dla Otrzepu i Œwierczyny
oraz zakup zestawu asenizacyjnego
do obs³ugi sieci. Zobowi¹zanie na
koniec lipca tego roku – 388 227 z³o-
tych. To po¿yczka na uzupe³nienie
wk³adu w³asnego.

6/ Po¿yczka z Wojewódzkiego
Funduszu Ochrony Œrodowiska i
Gospodarki Wodnej na zadanie in-
westycyjne – Opracowanie doku-
mentacji projektowo/kosztorysowej
dla zadania - Budowa kanalizacji sa-
nitarnej œciekowej dla Œwierczyny,
Otrzepu, Soœnicy, Bêdlina na terenie
Gminy Wierzchowo. Zobowi¹zanie
na koniec lipca tego roku – 42 730
z³otych.                                          (uw)

Na jakie cele po¿yczki i kredyty?

Gmina Wierzchowo
– zobowi¹zania
finansowe

(Z£OCIENIEC). Kilkakrotnie
proszono nas o notatkê na temat
braku wiaty przystankowej przy
p³atnym parkingu na ulicy III Pu³-
ku Piechoty.

Poprzednia wiata s³u¿y³a za
schronienie podró¿nym do Czaplin-
ka, do Budowa i w kilku jeszcze kie-
runkach. To tak¿e punkt zborny
wycieczek, grupowych wypadów. I
oto w tych dniach w tym miejscu jest
ju¿ nowiutka, przestronna wiata, a

Na skraju p³atnego parkingu, 5 Marca – III Pu³ku
Piechoty

Wiata ju¿ jest

nawet przeszklona. Nie tylko z miej-
scami do siedzenia, ale nawet ze sto-
likiem. Pierwsze uwagi na jej temat:
(1) bardzo brzydka, ale bardzo tu po-
trzebna, (2) ju¿ s¹ znajdywane w tym
miejscu butelki po alkoholu, pierwsi
podró¿ni kieruj¹ do reportera uwagê
– by to miejsce, skoro s¹ w nim ju¿
butelki, nie sta³o siê przys³owiowym
wychodkiem. Ale nie martwmy siê na
zapas. Wiata jest, a od pilnowania tu
porz¹dku s¹ przecie¿ w gminie w tym
celu op³acane s³u¿by. Czy¿ nie? (tan)

(Z£OCIENIEC). Do konkursu
wiedzy organizowanego przez Bi-
bliotekê Publiczn¹ zg³osi³o siê
Gimnazjum nr 1 oraz Gimnazjum
nr 2 w Z³ocieñcu. Szko³y wytypowa-
³y po 5 zawodników, którzy przyst¹-
pili do turnieju. Rywalizowano 24
paŸdziernika, pi¹tek, w sali kinie
MEWA Z³ocienieckiego Oœrodka
Kultury.

Relacja ze zmagañ
Nieco stremowani zawodnicy

wchodz¹c na scenê zajêli wylosowa-
ne wczeœniej stanowiska. Przed roz-
poczêciem turnieju zostali jeszcze
raz zapoznani z regulaminem oraz

Rywalizowali uczniowie z³ocienieckich gimnazjów

„Najlepszy z 10” - turniej wiedzy
zasadami gry. Pytania zosta³y przy-
gotowane g³ównie z myœl¹ o gimna-
zjalistach, obejmowa³y bardzo ró¿ne
dziedziny wiedzy - poprzez geogra-
fiê, historiê, literaturê czy matematy-
kê a¿ do informacji z ¿ycia codzienne-
go. B³êdna odpowiedŸ lub jej brak
skutkowa³y utrat¹ „szansy”, czyli
kolorowego plastikowego klocka.
W ten sposób wy³oniono trójkê fi-
nalistów, którzy zyskuj¹c nowe
„szanse” nadal musieli zmagaæ siê z
pytaniami.

Triumfatorzy
Po pe³nej emocji rywalizacji zwy-

ciêzcami zostali: (I) Bartek Jaœkie-

wicz, nagroda g³ówna – statuetka
oraz tablet.  (II) Paulina Leszcze³ow-
ska, II finalistka, nagroda – s³uchaw-
ki. (III) Weronika Zyba³a, III finalist-
ka, nagroda – s³uchawki.

Poza podium
Pozostali zawodnicy to: Adrian

Eret, Kamila Filipczak, Anna Kroch-
mal, Michalina Maik, Marta Skrzy-
pek, Paulina Toczko, Arkadiusz

Waloryszak. Wszyscy uczestnicy
turnieju otrzymali pami¹tkowe dy-
plomy oraz wejœciówki do kina na
wybrany przez siebie film. G³ówn¹
nagrodê (tablet) ufundowa³ Bur-
mistrz Z³ocieñca. Serdecznie dziêku-
jemy. Gratulujemy zawodnikom oraz
dziêkujemy wszystkim, którzy przy-
czynili siê do zrealizowania  turnieju
i ju¿ zapraszamy na jego kolejn¹ edy-
cjê w przysz³ym roku.                   (o)



OSTROWICEStr. 8 tygodnik pojezierza drawskiego 5.11.2014 r.

(OSTROWICE) Temu,
co przez ostatni rok
wstrz¹sa³o gmin¹
Ostrowice, poœwiêciliœmy
kilka artyku³ów. By
zachowaæ ci¹g³oœæ
wydarzeñ i dziejów gminy
za rz¹dów wójta Wac³awa
Micewskiego (PO),
uzupe³niamy materia³
o wydarzenia, jakie
rozegra³y siê od tamtego
czasu.

PóŸn¹ wiosn¹ mia³o dojœæ do re-
ferendum o odwo³anie wójta. I choæ
komitet referendalny zebra³ podpi-
sów du¿o wiêcej, ni¿ wymaga³y prze-
pisy, komisarz wyborczy w Koszali-
nie dopatrzy³ siê uchybieñ procedu-
ralnych i nie dopuœci³ do referen-
dum. Za¿alenie nie pomog³o, choæ ta
ca³a sprawa jest wrêcz skandaliczna,
a uzasadnienie kuriozalne (dyspo-
nujê dokumentami). W tym czasie
trwa³y nieustanne poprawki progra-
mu naprawczego gminy, jaki radni w
koñcu przyjêli, by uzyskaæ po¿yczkê
od Skarbu Pañstwa na pokrycie
ogromnego zad³u¿enia, którego
gmina nie by³aby w stanie sama
sp³aciæ. To efekt „radosnej” twór-
czoœci wójta Micewskiego na niwie
samorz¹dowej.

Jego najnowszym pomys³em jest
sprywatyzowanie szko³y w Ostrowi-
cach, ale o tym wkrótce. Póki co,
wróæmy do sesji Rady Gminy w
Ostrowicach, odbytej 15 maja 2014
r., na której g³os zabra³ pan Leon
Orczyk, który przedstawi³ kilka
spraw. Proszê zwróciæ uwagê na re-
akcjê przewodnicz¹cego rady, który
po krytyce wójta nazwa³ Orczyka
wichrzycielem. To pachnie latami
stalinizmu, ale w Ostrowicach
wszystko jest mo¿liwe. Relacjê z se-
sji przytaczamy z protoko³u obrad.

I jeszcze jedno - przejrza³em do-
stêpne protoko³y z dwóch sesji i na
¿adnej radni nie rozmawiali o zad³u-
¿eniu gminy, sprzeda¿y kanalizacji i
wodoci¹gów, programie napraw-
czym, wyjœciu z kryzysu, jakby w
myœl starego powiedzenia, ¿e w domu
wisielca nie mówi siê o sznurku.

Dlaczego nie odby³o siê
referendum

 Leon Orczyk - Ja mam dwie wia-
domoœci dla Pana Micewskiego -
jedn¹ dobr¹, drug¹ z³¹. Pewnie oby-
dwie zna, ale mo¿e Pañstwo nie zna-
cie. Dobra jest taka, ¿e nie odbêdzie
siê referendum na temat odwo³ania
Pana Micewskiego z funkcji wójta.
Nie odbêdzie siê dlatego, pomimo,
¿e zebraliœmy w prosty sposób  nad-
wy¿kê du¿¹ w stosunku do wymaga-
nych iloœci g³osów, sêdzia komisarz,
który siê nazywa Pan Mazur w Ko-
szalinie zwróci³ siê pisemnie do Pana
Wójta o informacjê, jak powinniœmy
informowaæ mieszkañców o referen-
dum. Pan Wójt napisa³, ¿e zwycza-
jow¹ informacj¹ jest internet i gablo-
ty wisz¹ce w so³ectwach. Pan Komi-
sarz odmówi³ przeprowadzenia refe-
rendum, poniewa¿ stwierdzi³, ¿e w
internecie ¿eœmy tego nie og³osili, a
w jednej tylko tablicy og³oszeñ na
wsi by³o nasze og³oszenie. Z czego,
z jakich informacji korzysta³ pan ko-
misarz, nie wiemy, natomiast zupe³-
nym przypadkiem jest, ¿e ten¿e Pan
Mazur by³ sêdzi¹ w Drawsku w cza-
sie, gdy Pan Micewski by³ burmi-
strzem. Napisa³em pismo do Pana
Komisarza, ¿eby powiedzia³, czy
otrzyma³ tak¹ informacjê pisemn¹ od
Pana Wójta. Odpowiedzia³, ¿e nie
otrzyma³ pisemnej informacji, a wiêc
panowie musieli sobie to uzgodniæ w
inny sposób. Na takie sposoby za³a-
twiania, ¿e tak powiem, odmowy re-
ferendum, my nie mo¿emy mieæ
wp³ywu. Je¿eli siê mylê, to Pan mnie
mo¿e pozwaæ do s¹du. Prosi³bym
¿eby to wszystko znalaz³o siê w pro-
tokole.

Nie mieli skargi, ale mieli
uchwa³ê o jej odrzuceniu

Leon Orczyk - Z³a informacja dla
Pana Micewskiego jest taka, ¿e
Wydzia³ Nadzoru i Kontroli Urzêdu
Wojewódzkiego wys³a³ do prokura-
tury zawiadomienie o mo¿liwoœci
pope³nienia przestêpstwa i prokura-
tura podjê³a takie postêpowanie.
Takie zawiadomienie wys³aliœmy
równie¿ my, jako inicjatorzy. Ono
mia³o byæ rozpatrywane dzisiaj na tej
radzie, ale ja wczoraj to wycofa³em.

Dlaczego wycofa³em? Gotowe by³o
stanowisko, Panowie Radni maj¹ to
stanowisko, radcy prawnego i goto-
wa by³a uchwa³a, ¿e to jest bezprzed-
miotowa skarga, natomiast skargi
nie mieli, wiêc o czym chcieliœcie
panowie radni dyskutowaæ? Jeœli
nie mieliœcie tej naszej skargi, a ju¿
mieliœcie gotow¹ odpowiedŸ, ¿e to
jest bezprzedmiotowe, a wiêc ktoœ,
¿e tak powiem, was robi w konia. Jest
to sposób dzia³ania Pana Micew-
skiego. Przyk³ad: radny Wicherek
stwierdzi³ na ostatniej radzie, zapy-
ta³ dlaczego komisja rewizyjna, któ-
rej jest cz³onkiem, nie mia³a przez
ca³y rok posiedzeñ. By³o raz. Otwie-
ram Internet i w BIP jest, ¿e odby³y
siê 4 takie posiedzenia 06.06. 14.06,
25.06., 25.09. Ja nie zak³adam, ¿e Pan
Wicherek k³amie, ale mo¿e powiem
anegdotkê (….). To jest taka sytu-
acja panie Wicherek, pan chyba
mówi³ prawdê.

Dyskutujecie o tym, gdzie
powiesiæ lampê

Leon Orczyk - Do 2037 roku
mieszkañcy gminy, a wiêc my wszy-
scy, z wyj¹tkiem Pana Micewskiego,
bo on siê wymeldowa³ z tej gminy,
bêdziemy sp³acaæ d³ugi, które zaci¹-
gnê³a gmina, do 2037 roku, tak jest w
programie. I te d³ugi sp³acamy w
bud¿ecie, który ¿eœcie uchwalili;
op³aty za wodê, op³aty za œcieki,
podatek rolny, czynsze w budyn-
kach komunalnych, op³aty za odpa-
dy wzrosn¹ znacznie, zostan¹ ogra-
niczone prace interwencyjne, nie
bêdzie pieniêdzy na naprawy i re-
monty dróg, nie bêdzie, nie ma ju¿
pieniêdzy w ogóle, na ¿adne pozy-
cje, takie, które powinny byæ robio-
ne. Rada zostaje zarzucona sprawa-
mi, które nie maj¹ istotnego znacze-
nia dla dzia³alnoœci gminy; dyskutu-
jecie o tym, gdzie powiesiæ lampê

Rada zostaje zarzucona sprawami, które nie maj¹ istotnego znaczenia dla dzia³alnoœci gminy

„W domu wisielca nie mówi siê
o sznurku”, czyli o czym nie
rozmawiaj¹ radni w Ostrowicach

Leon Orczyk na jednej z sesji w Ostrowicach
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albo coœ takiego, natomiast… Przy-
k³ad; remont w Chlebowie œwietlicy.
Ten remont mia³ kosztowaæ 230 tys.
257 z³. Myœmy zaczêli na ten temat
dyskutowaæ, dlaczego tak du¿o, tak
ma³a œwietlica, by³ ju¿ przetarg na tê
kwotê i co siê okaza³o? Zniknê³y z In-
ternetu wszystkie informacje na te-
mat remontu za 230 tys., a znalaz³ siê
raptem przetarg na nowy przetarg,
gdzie o 50 tys. 686 z³ umniejszono
wartoœæ przetargu. Ten przetarg zo-
sta³ wyliczony z dok³adnoœci¹ do
z³otówki. A teraz, kiedy myœmy za-
czêli o tym dyskutowaæ, temat po-
dejmowaæ, od razu o 50 tys. z³  remont
umniejszono. Ju¿ mamy efekty. Na
zakoñczenie, ¿eby powiedziano mi,
udzielono odpowiedzi na piœmie, ile
kosztowa³ ten program, bo program
naprawczy, który polega na tym, ¿e
kilka danych statystycznych siê
zbierze w tabelki i powie na koñcu, ¿e
trzeba wszystkie op³aty podwy¿-
szyæ ludziom, ¿eby te d³ugi sp³aciæ i
za to trzeba jeszcze zap³aciæ kilka-
dziesi¹t tysiêcy z³otych. Nie staæ
nas na to, Panie Micewski, ¿eby taki
program samemu zrobiæ? Proszê,
¿eby odpowiedziano na piœmie, z
jakich pieniêdzy, z jakiego dzia³u, z
jakiego funduszu pan p³aci, za te
wszystkie projekty, które dotycz¹
czy opracowania, które dotycz¹ wia-
trowych si³owni? Ja rozmawia³em z
pani¹ dyrektor ochrony œrodowiska
w parku krajobrazowym w Szczeci-
nie, która stwierdzi³a, ¿e mowy nie
ma, ¿eby ona wyda³a decyzjê na
budowê elektrowni wiatrowych w
obszarze Natura 2000, w parku,  a
nawet w obrze¿ach parku, wiêc na co
Pan wydaje te pieni¹dze, poczu³ Pan
koniunkturê, ¿eby coœ zarobiæ…

Wójt Micewski - Mo¿e Pan do-
k³adniej powie, co Pan ma na myœl,
bo jak bêdê formu³owa³ zarzuty pod
pañskim adresem, to chcia³bym tak
bardziej w szczegó³ach.

Leon Orczyk - Proszê Pana, to,
¿e pañskie dzia³anie jest rozrzuca-
niem naszych pieniêdzy, bo my to
bêdziemy sp³acaæ.

Wójt - Bo ja to jakoœ inaczej rozu-
mia³em, to co Pan tu opowiada.

Jest pan wichrzycielem

Przewodnicz¹cy Rady Jan B³a-
chuta przywo³a³ do zachowania po-
rz¹dku i zaprzestania tego typu dys-
kusji.

Leon Orczyk - Czy w tak zad³u-
¿onej gminie, jak mo¿na wydaæ kilka-
dziesi¹t tysiêcy z³otych na przydo-
mowe oczyszczalnie œcieków, które
posz³y w b³oto. Ile jest jeszcze takich
wydatków, które ponios³a gmina,
dlatego, ¿e Panu siê tak akurat chcia-
³o jakiœ temat wywo³aæ. Dlaczego
Pan wywo³uje takie tematy, w wyni-
ku których gmina ponosi koszty i
które nie bardzo liczy. Proszê Pañ-
stwa, to s¹ nasze pieni¹dze.

Przewodnicz¹cy Rady powie-
dzia³, ¿e wpad³a mu w rêce ulotka
wyborcza z poprzednich wyborów i
tu jest program, co chcemy zrobiæ na
terenie gminy Ostrowice, ulotka
Pana Wójta. Przewodnicz¹cy od-
czyta³ treœæ. Szanowni So³tysi i Rad-
ni, ile z tego jest nie zrobione? Sale
gimnastyczne przy szko³ach. Reszta
wszystko jest zrobione. A Pan Panie
Orczyk co Pan zrobi³ dla tej gminy?
Proszê powiedzieæ radnym: ja zrobi-
³em proszê Pañstwa to i domagam
siê, ¿eby gmina te¿ robi³a jakieœ rze-
czy, co Pan zrobi³? Tylko Pan burzy
ludzi, jest Pan wichrzycielem.

Leon Orczyk - Powiem panu co
zrobi³em - wys³a³em zawiadomienie o
pope³nieniu przestêpstwa.

Przewodnicz¹cy Rady - Tak, to
pan zrobi³.

Leon Orczyk Zapewniam Pana,
¿e Pan Micewski odpowie za to, co
zrobi³. Komu jest potrzebna œcie¿ka
rowerowa?

El¿bieta Koz³owska - Mi, proszê
Pana, i jeszcze wielu innym ludziom,
którzy maj¹ gdzie jeŸdziæ. Dobrze, ¿e
powsta³a ta œcie¿ka rowerowa, bo to
by³ wstyd od wielu lat.

Leon Orczyk - Jak mnie nie staæ
na mercedesa, to je¿d¿ê trabantem.

Przewodnicz¹cy Rady Jan B³a-
chuta - Proszê nie imputowaæ, ¿e Pan
Wójt zrobi³ coœ z³ego i ¿e trzeba to
zg³aszaæ do prokuratury.

Problemy radnych

Wójt Micewski odnoœnie pytañ
i wniosków powiedzia³, ¿e: - pytanie
o transformator w Jeleninie - energe-
tyka buduje trafostacjê, ¿eby zasila-
nie energetyczne do budynków
wykonaæ i to jest zak³adu energe-
tycznego inwestycja; - chodnik Je-
lenino - wykonawca zrobi to facho-
wo i nie odwlecze siê w czasie, ma to
kosztowaæ ok. 3 tys. z³;

- Smo³dziêcino dach -  to jakieœ
nieporozumienie nikt nie twierdzi³, ¿e
nie trzeba robiæ. Do Wójta nikt nie wy-
stêpowa³ z ¿adnymi zastrze¿eniami;

- oczyszczanie i przycinanie pobo-
czy - zostanie zg³oszone do powiatu;

- odnoœnie zagrodzenia drogi
przez Pana Serafina - zostanie to
wyjaœnione, proœba, ¿eby konkretnie
wskazaæ, je¿eli jest taka sytuacja,
gdzie tak jest, bêdziemy to wyjaœniaæ;

- przetargi - kto z Pañstwa mia³
kontakt z inwestycjami to wie, ¿e jest
tak zwany kosztorys inwestorski,
zawieraj¹ce œrednie ceny, wykonaw-
ca, aby uzyskaæ zamówienie schodzi
z ceny, natomiast inwestor zabezpie-
cza limit œrodków na zadanie i ma
obowi¹zek poinformowaæ, jaka to
jest kwota, któr¹ inwestor mo¿e prze-
znaczyæ. Byæ mo¿e ten Pan wyko-
nawca by³ pod wp³ywem kontaktów
z Panem Orczykiem.

Leon Orczyk - Ju¿ zarobi³em 50
tysiêcy z³otych! Widzi Pan, Panie
Przewodnicz¹cy?                      KAR

(Z£OCIENIEC). Pytania w Z³o-
cieñcu o nieobecnoœæ na listach
wyborczych do samorz¹dów Komi-
tetu Wyborczego Platformy Oby-
watelskiej RP w tych dniach mno¿¹
siê. Siêgnijmy zatem do danych na
ten temat z roku 2010.

Tak by³o w roku 2010

Lista nr 4 – Komitet Wyborczy
Platforma Obywatelska RP (Okrêg
nr 1). 1. Kawecki Robert Pawe³. 2.
Macul Jan Wladys³aw.

Lista nr 4 – Komitet Wyborczy
PO RP. (Okrêg nr 2). 1. Janda Ma³go-
rzata Janina. 2. Kuczyñski Jacek
Andrzej.

Lista nr 4 – KW PO RP. (Okrêg nr
3). 1. Smoelñ Renata. 2. Daæko An-
drzej W³adys³aw.

Lista nr 4. Komitet Wyborczy PO.
(Okrêg nr 5). 1. Buca Waldemar
Grzegorz. 2. Kucharski Tomasz Jan.
3. Mela Pawel Robert.

Lista nr 4. Komitet Wyborczy PO
(Okrêg nr 8). 1. Rutkowski W³odzi-
mierz Sylwester.

Rok 2014

W tym roku poœród list Komite-
tów Wyborczych pró¿no szukaæ
Komitetu Wyborczego Platformy
Obywatelskiej RP. Dlaczego tak
jest, z pewnoœci¹ na to pytanie od-
powie sobie ka¿dy wyborca. Wyda-
je siê, ¿e nie ma co zbytnio dziwiæ siê
temu faktowi, gdy¿ „jaki koñ jest,
ka¿dy widzi”. Nie znaczy to jednak,
¿e osób z list Komitetu Wyborcze-
go Platformy Obywatelskiej RP z
roku 2010 nie odnajdziemy i w tych
wyborach. O, co to – to nie! Owe
osoby i w tym roku s¹ do odnalezie-
nia, tyle ¿e ju¿ nie pod szyldem KW
Platforma Obywatelska RP, a pod
raczej nic i nikomu nie mówi¹cymi
nowymi szyldami.

Czy w takim razie, gdy wyborca
nie potrafi na listach tych komite-
tów odnaleŸæ swych dawnych fa-
worytów, mo¿e to byæ du¿a strata
dla spo³ecznoœci powiatu i gmin?
Nie reporterowi o tym s¹dziæ. Ale,
„jaki koñ jest, to przecie¿ ka¿dy wi-
dzi”.                                                 (N)

Jaki koñ jest, to przecie¿ ka¿dy widzi

Gdzie siê oni podziali,
gdzie ich odszukaæ?
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(WIERZCHOWO). Prze-
wodnicz¹cy Rady Gminy
Wierzchowo, Andrzej Kaczor-
kiewicz, poinformowa³, ¿e w
zwi¹zku z licznymi uwagami i
skargami mieszkañców doty-
cz¹cymi inwestycji drogowej w
Wierzchowie pod nazw¹ „Prze-
budowa dróg powiatowych na
odcinku o d³ugoœci 12,20 km”
wójt Jan Szewczyk wyst¹pi³ z
pismem do Dyrektora Zarz¹du
Dróg Powiatowych w Drawsku
Pomorskim o wyeliminowanie
wskazanych nieprawid³owoœci.
Oto treœæ pisma wójta Jana
Szewczyka.

Pismo wójta

W zwi¹zku z licznymi skargami
mieszkañców proszê o udzielenie
niezw³ocznie odpowiedzi na piœmie:
1) Dlaczego wykonawca robót nie
respektuje ustaleñ zawartych w
trakcie przekazania placu budowy,
gdzie ustaliliœmy, ¿e kostka „po-
lbruk” bêdzie odzyskana do powtór-
nego zabudowania, spaletowana i
przekazana Urzêdowi Gminy, gdy¿
jest to w³asnoœæ Gminy. Do dnia 23
wrzeœnia 2014 roku nie by³o wiêksze-
go problemu, natomiast w dniu 24
wrzeœnia w trakcie rozbiórki chodni-
ka przy ulicy D³ugiej, od nr 21 do nr
7, byliœmy œwiadkami mechaniczne-
go usuwania kostki „polbruk”, która
przy okazji uleg³a ró¿nego rodzaju
uszkodzeniom, zosta³a wymieszana
z innymi pozosta³oœciami chodnika i
wywieziona. To spowodowa³o wiel-
kie oburzenie spo³eczne wœród
mieszkañców gminy, zarzucaj¹c nie-
gospodarnoœæ w³adzom powiatu i
gminy.

W zwi¹zku z powy¿szym oczeku-
jê, ¿e w trybie pilnym powstrzyma siê
dalsz¹ mechaniczn¹ rozbiórkê chod-
nika, a „polbruk” trafi do Urzêdu
Gminy - zgodnie z wczeœniejszymi
ustaleniami. Natomiast rozebrany w
sposób doprowadzaj¹cy do licz-
nych uszkodzeñ „polbruk” wyko-
nawca odkupi i przeka¿e Urzêdowi
Gminy. 2) Dlaczego w trakcie wyko-
nywania robót nie uzgadnia siê z
w³aœcicielami nieruchomoœci, któ-
rych to dotyczy, terminu i sposobu
wykonywania zjazdów i chodnika.
Mieszkañcy skar¿¹ siê na utrud-
nion¹ komunikacjê do swoich nieru-
chomoœci, brak mo¿liwoœci wjazdu
samochodem, niedostosowanie

Takiej niegospodarnoœci Rada Gminy Wierzchowo stanowczo siê sprzeciwia

Wielkie oburzenie spo³eczne
w Wierzchowie

nowo wykonywanych zjazdów i
chodników do istniej¹cych nieru-
chomoœci. 3) Mieszkañcy skar¿¹ siê
na organizacjê ruchu, a wrêcz prze-
ciwnie braku nale¿ytej sygnalizacji,
co stwarza zagro¿enie w ruchu dro-
gowym. Obawiaj¹ siê o bezpieczeñ-
stwo swoich dzieci w drodze do
szko³y. Dlaczego wykonawca i oso-
by funkcyjne na budowie nie dbaj¹
o aspekt bezpieczeñstwa? 4) Dlacze-
go na dzia³ce Nr 776/12 (naprzeciw-
ko Zak³adu Karnego) nie jest syste-
matycznie pryzmowany wed³ug
asortymentu gruz, ziemia, pospó³ka
i inne pozosta³oœci. Jak d³ugo ten
stan bêdzie utrzymywany i kiedy
teren dzia³ki bêdzie uporz¹dkowa-
ny? 5) Rozebrany chodnik od strony
wjazdu z Osieka Drawskiego do
Wierzchowa od ulicy Ogrodowej do
Placu Or³a Bia³ego psuje wizerunek
gminy i jest zagro¿eniem dla bezpie-
czeñstwa ruchu drogowego, w tym
dla ruchu pieszego. Jakie bêd¹ dzia-
³ania dotycz¹ce zabezpieczenia? 6)
Wnioskujê, by kierownik budowy
oraz inspektor nadzoru byli obecni
codziennie na terenie budowy i na
bie¿¹co udzielali odpowiedzi na
uwagi zg³aszane przez mieszkañców
dotycz¹ce realizowanej inwestycji.

(Do wiadomoœci otrzymali: Sta-
rosta Drawski i Rada Gminy Wierz-
chowo).

Rada Gminy Wierzchowo
do Rady Powiatu Drawskiego

W tej samej sprawie pismem wy-
st¹pi³a Rada Gminy. Oto treœæ kore-
spondencji skierowanej pod ten
same adresy: - Rada Gminy Wierz-

chowo wyra¿a swoje zaniepokoje-
nie i sprzeciw w zakresie sposobu i
formy prowadzonych prac przy
przebudowie drogi powiatowej na
odcinku ulicy D³ugiej w Wierzcho-
wie.

Brak jakiejkolwiek organizacji
ruchu podczas prowadzonych prac
dezorganizuje ¿ycie mieszkañców
utrudniaj¹c przejazd przez miejsco-
woœæ, a jazda miêdzy sk³adowanymi
na jezdni materia³ami oraz pracuj¹cy-
mi maszynami, stwarza ogromne za-
gro¿enia bezpieczeñstwa naszych
mieszkañców i goœci przeje¿d¿aj¹-
cych przez Wierzchowo.

Brak uzgodnieñ z w³aœcicielami
nieruchomoœci terminu i sposobu
wykonania zjazdów i chodników do
ich posesji, utrudnia im komunikacjê
do swych nieruchomoœci oraz unie-
mo¿liwia wjazd samochodu na pose-
sjê. Wysokoœæ zjazdów do posesji w
wielu przypadkach nie komunikuje
siê z poziomem gruntu na niej.

Wiele tygodni temu rozebrana
zosta³a czeœæ chodników, miêdzy
innymi na ulicy Ogrodowej i Placu
Or³a Bia³ego. Do chwili obecnej
wykonawca nie podj¹³ ¿adnych
dzia³añ zmierzaj¹cych do ich napra-
wy. Sytuacja taka oprócz bardzo nie-
korzystnego wra¿enia estetycznego
powoduje du¿e zagro¿enia bezpie-
czeñstwa w ruchu ko³owym i pie-
szym.

Prowadzona budowa cechuje siê
du¿ym ba³aganem, który na niej pa-
nuje. Pozyskiwane materia³y, jak te¿
materia³y nowe, sk³adowane s¹ byle
jak i w zupe³nie przypadkowych
miejscach.

Jednak nasz najwiêkszy sprze-

ciw i oburzenie wywo³uje sposób
rozbiórki dotychczasowych chod-
ników. Gmina Wierzchowo wielkim
trudem i wysi³kiem finansowym
wybudowa³a w ci¹gu ulicy D³ugiej
chodniki z polbruku, dziœ wykonaw-
ca przy u¿yciu ciê¿kiego sprzêtu
³amie tê kostkê mieszaj¹c z gruzem i
ziemi¹, i wywozi na sk³adowisko.

Zgodnie z wczeœniejszymi
uzgodnieniami, pozyskana z roz-
biórki kostka mia³a byæ rozebrana,
posortowana i spaletowana, a na-
stêpnie przekazana Gminie. Dziœ to
nasze mienie jest niszczone i zgruzo-
wane. Publiczne œrodki, jakie kilka lat
temu zosta³y zaanga¿owane w bu-
dowê tych chodników, zostaj¹ obec-
nie marnowane. Takiej niegospodar-
noœci Rada Gminy stanowczo siê
przeciwstawia i ¿¹da odzyskania i
zwrotu ca³ego pozyskiwanego z roz-
biórki materia³u.

Podejmuj¹c powy¿sze stanowi-
sko Rada Gminy w Wierzchowie ma
nadziejê, ¿e bezpoœredni inwestor,
jakim jest Starostwo Powiatowe w
Drawsku Pomorskim oraz wykonaw-
ca robót, podejm¹ wszystkie mo¿li-
we œrodki w celu wyeliminowania
wskazanych nieprawid³owoœci.

Jeszcze taki g³os radnego

Radny Stefan ¯o³ynia: - Po co
inwestowaæ w drogi, jak i tak niszcz¹
je pojazdy wielkogabarytowe,
niszcz¹ krawê¿niki i chodniki, praw-
dopodobnie jest to sprzêt Spó³ki
Agri Plus. (...) Brak jest tablicy infor-
macyjnej o wykonawcy robót – w
razie problemu, do kogo dzwoniæ i z
kim siê kontaktowaæ?                    (n)

(WIERZCHOWO). Komisja
Planowania, Bud¿etu i Finansów tu-
tejszej rady jeszcze w roku ubieg³ym
zg³osi³a wniosek o wprowadzenie
od pierwszego stycznia 2014 wzro-
stu p³ac pracownikom zatrudnio-
nym w Urzêdzie Gminy.

Niedawno radny Ryszard Boro-
wicz dziêkowa³ wójtowi Janowi
Szewczykowi za zrealizowanie tego
postulatu. Rada Gminy wnioskowa-
³a nawet o konkretny wskaŸnik tego
wzrostu, co zosta³o przez wójta
uwzglêdnione.                             (uw)

Podziêkowania dla wójta Jana Szewczyka

Podwy¿ka p³ac w Urzêdzie
Gminy w Wierzchowie
zrealizowana (WIERZCHOWO). Zdaje siê, ¿e

wyj¹tkowo na czasie podczas obrad
Rady Wierzchowa pad³a propozy-
cja, by Rada Gminy podjê³a uchwa³ê
dotycz¹c¹ zakazu wprowadzania in-
westycji znacz¹co niekorzystnie
wp³ywaj¹cych na œrodowisko. Kon-
kluzja pomys³u jest taka: przecie¿
ka¿dy radny ma niezbywaln¹ ini-
cjatywê uchwa³odawcz¹. Trzeba by³o
jednak o tym a¿ przypomnienia. (tan)

Nie wiedzieli o tym?

Ka¿dy radny
ma inicjatywê
uchwa³odawcz¹
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(Z£OCIENIEC). Poczyna w mie-
œcie jakby przewa¿aæ opinia, ¿e w
g³osowaniach nale¿y oddawaæ g³o-
sy na wszystkich, tylko nie na do-
tychczas rz¹dz¹cych. Jest dodawa-
ne tak¿e i to, ¿e starannie nale¿y
wymiksowywaæ by³ych pezetpeero-
wiaków, ukrywaj¹cych obecnie ten
fakt pod „bezpartyjnoœci¹”. Chyba z
pewnoœci¹ zostan¹ wyciêci byli kan-
dydaci spod szyldu Platformy Oby-
watelskiej, obecnie ju¿ pod innymi
fiszkami wyborczymi. Pytanie za-
sadnicze jest takie – czy lud Z³ocieñ-
ca pierwszy raz od drugiej wojny
œwiatowej w Z³ocieñcu przejmie w³a-
dzê? Szanse ma olbrzymie, a przeciw-
nicy ju¿ mocno umêczeni dotych-
czasowymi, jak to oni nazywaj¹ –
dokonaniami. Mimo niby gor¹czki
przedwyborczej najistotniejsza in-
formacja z tych dni ma charakter
handlowy. Oto supermarket w cen-
trum poinformowa³: „Drodzy klien-
ci, dla Waszej wygody zmieniliœmy
godziny otwaræ Supermarketu.
Nowe godziny otwaræ: Pon. – Sob.
7.00 – 21.00. Ndz. 8.00 – 19.00”.
(pisowniê zachowa³em oryginaln¹).

Czy¿by koniec
„rodzinnych” urzêdów?
W tych dniach nast¹pi³ istny

wysyp wszelkiego rodzaju przed-
wyborczego reklamiarstwa. Ju¿ u
jego samego pocz¹tku widaæ, ¿e
najwiêcej œrodków na tego rodzaju
materia³y maj¹ aktualnie rz¹dz¹cy,
tak¿e tak zwana lewica.  Oto najpraw-
dziwsze b³êdne ko³o samorz¹dowo -
wyborcze. Im dalej od samorz¹do-
wych sto³ków, albo od tak zwanej
lewicy, tym materia³y skromniejsze,
mniejsze, a przy okazji i nie tak na-
chalne. Warto chyba w³aœnie tym
materia³om przygl¹daæ siê uwa¿niej.
Bo owe olbrzymie, to najczêœciej ci,
o których wiemy ju¿ wszystko, i do
koñca, oczywiœcie po dotychczaso-
wych ich dokonaniach.

Jednak¿e, z jednym wyj¹tkiem:
¿adne z ugrupowañ w swych ha-
s³ach nie zawiera odniesieñ do doko-
nañ obecnie rz¹dz¹cych. Ten wyj¹-

Gdzie W¹sawa p³ynie zwolna

Ustroje siê zmieniaj¹, ludzie pozostaj¹,
nieustannie siê wybieraj¹ – ale nikt nie wie dok¹d

tek, to takie zawo³anie: CZAS NA
ZMIANY W POWIECIE DRAW-
SKIM. I w jednej z ulotek wybor-
czych: - PRACA NIE TYLKO DLA
WYBRANYCH. KONIEC „RO-
DZINNYCH” URZÊDÓW. Owe de-
klaracje to oczywiœcie Prawo i Spra-
wiedliwoœæ. No, bo któ¿ by inny?

Komu ... kaszankê wyborcz¹?
 Czas wyborów to oczywiœcie

czas kie³basy wyborczej i wszelkich
jaj – przedwyborczych i powybor-
czych.  W Z³ocieñcu jedne z plaka-
tów wyborczych zawis³y, co prawda
na wystawie popularnej piekarni –
cukierni, ale s¹siaduj¹ z witryn¹
sklepu miêsnego, a tu takie oto po-
wiadomienia: kie³basa ch³opska,
kie³basa bia³a, kaszanka. Nie repor-
terowi s¹dziæ, czy nie jest to czasem
dzia³anie wyborcze obliczone na
oddzia³ywanie na podœwiadomoœæ
wrzucaj¹cych karteluszki do urn
wyborczych, bo chyba raczej nie
podprogowe. Ale kie³basa tu¿
obok... Kaszankê ktoœ przeoczy³.

Wybory to nie tylko przecie¿ kie³-
basa wyborcza, ale i jaja – najczê-
œciej powyborcze. Ich zapach dobrze
znaj¹ niektórzy politycy z neokolo-
nialnej naszej wierchuszki, a ostat-
nio, o ile dobrze pamiêtam, gawê-
dziarz z grupeñki nie wiedzieæ czemu
zw¹cej siê lewic¹ - Leszek Miller. W
Z³ocieñcu zwi¹zek jaj z wyborami
mamy taki oto: niektóre z materia³ów

wyborczych zosta³y umieszczone
na szybach kiosku w³aœnie z jajami,
ale od strony jaj oczywiœcie, bo jak-
¿eby inaczej. Nie jest do koñca wy-
kluczone, ¿e popyt na owe jaja mo¿e
siêgn¹æ zenitu, gdy obecne w³adze
gminy bêd¹ sk³adaæ swe urzêdy. Gdy
zostanie opublikowana Bia³a Ksiêga
z faktycznymi danymi na temat sta-
nu gminy, a nawet dotycz¹cymi
„œwiêtych” do tej pory w gminie
spó³ek, i inne, dotycz¹ce tak zwa-
nych zak³adzików. A mo¿e nawet owe
twory zostan¹ do tego stopnia od-
chudzone, ¿e w gminie pieniêdzy
starczy na o wiele wiêcej potrzeb,
ani¿eli ma to miejsce obecnie?

Tylko jeden – reszta idzie
na wydymanie wyborców?
Owo odchudzanie obiecuje je-

den z kandydatów na burmistrza
Z³ocieñca, i, jak do tej pory, to tylko
on. Inni i o te g³osy, zwê je „pensyj-
noetatowymi”, jak na razie to nawet
zabiegaj¹ na kolanach. Kolejny z
kandydatów na burmistrza deklaru-
je, ¿e za jego panowania praca w
samorz¹dówce bêdzie nie dla posia-
daj¹cych tylko wykszta³cenie wy-
¿sze bez magisterium, a dla co naj-
mniej magistrów, i tylko po renomo-
wanych uczelniach. Tym chyba stra-
szakiem t³umaczy siê obecnoœæ nie-
których z wykszta³ceniem wy¿szym,
ale nie magistrów, kandyduj¹cych
do rady powiatu. By nadal by³o nie
tylko na chlebek, ale i na mase³ko do
chlebka. Nie bierze jednak ów ewen-
tualny burmistrz pod uwagê takiej
oto zasz³oœci: przecie¿ ludzi napraw-
dê rzetelnie wykszta³conych w kra-
ju, a i w Z³ocieñcu, dawno ju¿ nie ma.
Wszystko na zmywakach. Do tej
pory ci tu pozostali nie poprosili ich
z powrotem, by chocia¿ pogaduliæ o
mieœcie, o gminie. Zobaczyæ samych
siebie ich oczami. Strach te¿ taki: a
jeszcze by zechcieli zostaæ, co wtedy

z nami – z nami zwanymi „wy¿szymi”,
ale nie tak do koñca wysokimi. Kom-
binatorka ma siê wiêc dobrze, nie
jest wykluczone, ¿e bêdzie siê mia³a
jeszcze lepiej. Wedle mniemania
kombinatorki, wy¿szej oczywiœcie.

Towar nowy, ale stary
– który wybraæ?
Przedwyborcz¹ sytuacjê w gmi-

nie chyba najlepiej oddaje informa-
cja, te¿ za szyb¹, w lumpexie w cen-
trum mieœciny: NOWY TOWAR. No,
a jakby tu inaczej poinformowaæ
klientelê o nienowym przecie¿ towa-
rze, a nawet nieœwie¿ym, bo z drugiej
rêki, a przecie¿ nowym w tych spo-
³eczno-kulturowych i gospodarczo-
samorz¹dowych warunkach? Po-
dobnie jest z wieloma kandydatami
na wszelkich radnych. Có¿ oni tak
naprawdê mog¹, w tych neokolo-
nialnych uk³adach, a i unijnych, w
imadle Berlin – Moskwa. Tylko -
pokazaæ siê ludziom, ale tak, by nie
dosz³o do bezpoœredniego kontaktu
plakatu z wyborc¹, bo mog³oby siê
okazaæ, co wielu z tych wyborców
ma im te¿ do okazania. Wiêc za szyb-
kê. Nie szkodzi, ¿e nie pancerna. Lud
popatrzy i pójdzie sobie. A ci zza
szybek – do pracy nad ulepszaniem
neokolonializmu, do sposobienia
¿ycia za unijne dotacje, do aktualnie
obowi¹zuj¹cej maniany. No i cuda
wymarzone – pensjoetaciki. A ¿e die-
ty tylko takie sobie, to w tych warun-
kach i to niez³e. Za komuny i tego nie
by³o. Oj, lud wywalczy³. Ustroje siê
zmieniaj¹, ludzie pozostaj¹ i nie-
ustannie siê wybieraj¹.

Tadeusz Nosel
PS. Na jednym z plakatów mamy

kogoœ nie tylko wykszta³conego, ale
i to wysoko. Doktor in¿ynier. W hi-
storii gminy by³ ju¿ w jej w³adzach
jeden doktor, do tego przewodnicz¹-
cy rady. Historia ko³em siê zatoczy?
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Og³oszenie mo¿na nadaæ emailem: wppp1@wp.pl
(wp³ata na konto)

PKO BP Oddzia³ 1 w £obzie
72 1020 2847 0000 1502 0067 0927

DRUKARNIA
Oferujemy druk:

- ulotek,
- plakatów, wizytówek
- druków, samokopii
£obez ul. S³owackiego 6
Tel./fax - 091 3973730

Zapraszamy do redakcji
w Z³ocieñcu

ul. Boh. Warszawy 19/7 (obok biura PSS Spo³em)

Tadeusz Nosel, tel. 500 075 383
Kazimierz Rynkiewicz, tel. 504 042 532

e-mail: tpd1@o2.pl     www.wppp.pl

Codziennie od poniedzia³ku do soboty
w godz. 11.00 - 13.00

NIERUCHOMOŒCI INNEMIESZKANIA

Powiat ³obeskiPowiat ³obeski

Dzia³ka budowlana w Po³czynie
Zdroju - sprzedam. Tel. 600 565
719

Powiat œwidwiñski

Region
Powiat ³obeski

Powiat œwidwiñski
Szybka po¿yczka  równie¿ dla osób
z zajêciami komorniczymi, docho-
dami z MOPS,  zasi³kami i alimen-
tami. Tel.  666 000 555 lub 692 469
894.

T³umacz przysiêg³y jêzyka nie-
mieckiego: £obez - BIURO ul.
Chrobrego 6a; - DOM ul. Warci-
s³awa 2. Tel. 505 972 167.

Odnajmê dom jednorodzinny w
£obzie, 4 pokoje, ³azienka, gara¿,
c.o. na paliwo sta³e. Tel. 537 081
953

Wynajmê 1/2 domu w Strzmielach.
Bardzo tanio. Tel. 509 000 920

Lokal do wynajêcia, bardzo dobra
lokalizacja, centrum £obza. Kon-
takt tel. 725 741 864.

Resko, centrum miasta nad rzek¹
– sprzedam dom 180 mkw., piêtro-
wy z gara¿em, dzia³ka 900 mkw..
Cena 280 tys. z³. Tel. 667 808 758

T³umacz przysiêg³y j. francuskiego.
Ko³obrzeg. Tel. 094 3521058 , 694
667 941.

Zatrudnie osobê do prac biurowych,
spedycyjnych, jêzyk niemiecki, wy-
magania wykszta³cenie min. œred-
nie, dyspozycyjnoœæ kreatywnoœæ, fir-
ma w Nowogardzie. Tel. 609 493 989

Opiekunki z j. niemieckim, du¿o
ofert do 1450 euro.  Tel. 799 301
177.

PRACA

Sprzedam dzia³kê 500 m od Gryfic,
obrêb Borzyszewo, z warunkami
zabudowy, w kompleksie 11 dzia-
³ek, o pow. 3200 mkw. Za cenê 25
000 z³. Tel. 513 471 215.

Domek 140 mkw. z wyposa¿eniem,
na piêknie zagospodarowanej du-
¿ej dzia³ce 2318 mkw. w Gryficach –
Osada Zdrój sprzedam. Tel. 511
068 490.

Dzia³kê budowlan¹ 746 mkw. Gry-
fice Zdroje sprzedam. Tel. 511 068
490.

Powiat gryfickiRegion
Sprzedam biurko do komputera
u¿ywane – tanio. Tel. 791 337 728

Szybka po¿yczka  równie¿ dla osób
z zajêciami komorniczymi, docho-
dami z MOPS,  zasi³kami i alimen-
tami. Tel.  666 000 555 lub 600 465
417

ROLNICTWO

Region
Kury m³ode rasy leghorna oraz inne
rasy nieœne. Kontakt tel. 501 057
385

Tanio odnajmê kawalerkê w
£obzie, kuchnia i ³azienka. Tel. 794
669 928.

Sprzedam mieszkanie w Wêgorzy-
nie na tzw. 18-nastach. Pe³na w³a-
snoœæ, rozk³adowe 3 pokoje, parter,
œrodkowe mieszkanie, 58 mkw.
Cena do uzgodnienia. Tel. 509 598
604.

SPRZEDAM MIESZKANIE W WÊ-
GORZYNIE! Mieszkanie 2-pokojo-
we oraz kuchnia i ³azienka, ca³oœæ
o pow. 53 mkw., na II piêtrze. Miesz-
kanie Spó³dzielcze w³asnoœciowe.
CENA 95 tys. z³. Tel. 663 248 859.

Transport towarów oraz laweta:
Polska, Niemcy, Holandia, Bel-
gia, Dania. Tel. 665 802 167.

Sprzedam VW Sharan rok produk-
cji 1998, bia³y – 7,5 tys. z³. Tel. 505
753 369

Resko. Sprzedam VW Golf combi,
rok prod. 1996, poj. 1,6. Samochód
dobrze utrzymany. Tel. 788 439 641.

Motoryzacja

Powiat ³obeski

US£UGI

Rzuæ palenie – wystarczy 1 zabieg:
nerwice, depresje, alergie, nadwaga.
Gabinet Œwidwin, tel. 880 400 739.

Powiat œwidwiñski

GARA¯E, WIATY BLASZANE,
DOWÓZ GRATIS, MONTA¯. Tel.
598 334 536, 605 286 058, 661
953 331. PRODUCENT GO-
STAL PRZECHLEWO. U nas
najtaniej

Og³oszenie drobne
kosztuje 1 z³ za

linijkê w kuponie.

Maile prosimy kierowaæ: tpd1@o2.pl      Tygodnik w internecie: www.wppp.pl
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(Z£OCIENIEC). Pi³karscy senio-
rzy Olimpu zdobyli bezcenne trzy
punkty w wyjazdowym meczu w Sia-
nowie z Victori¹. Od prowadzenia
rozpoczê³a Victoria po bramce Je-
gliñskiego. Wyrówna³ Woroniecki.
Na 2:1 dla gospodyni meczu strzeli³
Saganowski. I znów Woroniecki.
Jest 2:2. Wygrana Olimpu 3:2 po
bramce Maciejewskiego.

A w tabeli

W tabeli Olimp tylko z punktem
przewagi nad dru¿ynami spadkowy-
mi. Drawê II wyprzedza lepszym bi-
lansem bramkowym. Teraz, ósmy li-
stopada, sobota godzina 14.00 w
Z³ocieñcu mecz z Hubertusem. Bia-
³oborzanie ostatni mecz wygrali 2:1 z
Wielimem Szczecinek. W tabeli na 5.
pozycji. Strata do lidera szeœæ punk-
tów, ale o jeden mecz mniej. Przeciw-
nik wiêc nie tylko silny, ale i w bezpo-
œredniej bliskoœci fotela lidera. (tan)

Podziêkowanie
Zarz¹d Miêdzyszkolnego Klubu

Sportowego JUNIOR Z³ocieniec
serdecznie dziêkuje Miros³awowi
Szmidtowi, w³aœcicielowi firmy M.S
AGRO, za okazan¹ pomoc finan-
sow¹.

Z³ocieniecki przedsiêbiorca
wspomóg³ leczenie kontuzji lekko-
atlety naszego Klubu Macieja Ingra-
ma.

Ze sportowym pozdrowieniem
Zarz¹d Klubu

MKS JUNIOR Z³ocieniec.

Koszaliñska Klasa
Okrêgowa

Wyniki 13. kolejki rozgrywek i ta-
bela: Victoria Sianów – Olimp Z³ocie-
niec 2:3, Drawa II Drawsko Pomorskie
– Piast Drzonowo 1:2, Olimp Goœcino
– Drzewiarz Œwierczyna 10:1, GKS
Leœnik II Manowo – Ba³tyk II Koszalin
2:3, Zryw Kretomino – Wiekowianka
Wiekowo 0:0, Arkadia Malechowo –
Korona Cz³opa 5:0, Hubertus Bia³y Bór
– Wielim Szczecinek 2:1, Wybrze¿e
Biesiekierz – S³awa S³awno 1:4.

1. Olimp G. 13   27   52:23
2. Wiekowianka 13   24   24:22
3. Arkadia 12   22   24:10
4. S³awa 12   22   24:10
5. Hubertus 12   21   24:20
6. Zryw 13   21   18:15
7. Wybrze¿e 12   19   26:20
8. Korona 12   19   24:19
9. Gryf 12  17   128:25
10. Victoria 12   16   29:29
11. GKS Leœnik II 12   15   24:23
12. Wielim 12   15   22:26
13. Olimp Z. 12   14   22:23
14. Drawa II 12   14  24:32
15. Ba³tyk II 13   13   21:37
16. Piast 12   13   19:31
17. Drzewiarz 12    6   14:49

III Liga Ba³tycka
Wyniki 13. kolejki rozgyrwek i ta-

bela: Drawa Drawsko Pomorskie – GKS
Przodkowo (mecz 11 listopada o godzi-
nie 13.00), Ba³tyk Gdynia – Kaszubia
Koœcierzyna 1:0, Gwardia Koszalin –
Arka II Gdynia 1:3, Lechia II Gdañsk –
Kaszubia Koœcierzyna 3:1, Ba³tyk
Koszalin – Rasel Dygowo 0:1, Chemik
Police – GKS Leœnik Manowo 3:1,
Cartusia Kartuzy – Astra Ustronie
Morskie 2:0, Gryf Wejherowo – Pogoñ
II Szczecin 5:2.

1. Ba³tyk G. 13   25   24:12
2. Gwardia 13   25   22:13
3. Gryf 13   24   35:20
4. Arka II 13   23   23:12
5. KS Chwaszczyno 12   22   12:8
6. Cartusia 13   22   13:13
7. Kaszubia 14   22   24:24
8. Lechia II 13   21   29:16
9. Drawa 12   20   19:17
10. Chemik 13   18   10:16
11. GKS Przodkowo  12   16   18:24
12. Ba³tyk K. 13   12   15:20
13. GKS Leœnik 13   10   12:25
14. Astra 13   10   13:23
15. Pogon II 13    9   17:27
16. Rasel 13    7    7:23

(DRAWSKO POMORSKIE).
Mecz Drawy Drawsko Pomorskie z
GKS Przodkowo z 13. kolejki III Ligi
Ba³tyckiej zosta³ prze³o¿ony na 11
listopada, wtorek. Godzina 13.00.

Victoria Sianów – Olimp Z³ocieniec 2:3

Bezcenne trzy punkty
zdobyte, teraz w Z³ocieñcu
z Hubertusem Bia³y Bór

DRAWSKO POMORSKIE). Tu-
tejszy Oddzia³ PTTK i Starostwo
Powiatowe w Drawsku Pomorskim
zapraszaj¹ na rajd pieszy organizo-
wany z okazji Œwiêta Niepodleg³o-
œci. Wyruszymy pod has³em „Do-
oko³a Drawska Pomorskiego”.

Termin niedziela, 9 listopada.
Trasa rajdu oko³o 13 kilometrów.
Zbiórka o godzinie 10.00 przy czo³-

9 listopada z okazji Œwiêta Niepodleg³oœci

„Dooko³a Drawska
Pomorskiego” - rajd pieszy

gach, obok Szko³y Podstawowej
przy ulicy Obroñców Westerplatte
w Drawsku Pomorskim. ZAPISY: w
ka¿dy wtorek w godzinach 16.00 –
17.00 w siedzibie PTTK, Oddzia³ w
Drawsku Pomorskim przy placu
Konstytucji 7, u prowadz¹cego rajd.
Numer telefonu 604 579 125 oraz pod
adresem e-mail: pttk.drawskopo-
morskie@wp.pl,  najpóŸniej do 7 li-
stopada, pi¹tek.                           (sp)

III Liga Ba³tycka

Najbli¿sze mecze Drawy
Drawsko Pomorskie

Ósmego listopada, w sobotê, Drawê
czeka wyjazd do KS Chwaszczyno.
Przeciwnik na pi¹tej pozycji w lidze.
Strata do lidera tylko trzy punkty, a
do tego jeden mecz mniej. (tan)

(Z£OCIENIEC). Przejazd kolejo-
wy 5 Marca – Miros³awiecka. Pocz¹tek
chodnika tu¿ przy torach. Nawet i bar-
dzo du¿e kamienie, brukowce nie opar-
³y siê naciskowi potê¿nych ciê¿aró-
wek. Niektóre z nich stanê³y na sztorc
i tylko czekaj¹, by wyprysn¹æ w kie-
runku przechodniów. Czas ju¿ po temu
najwy¿szy, by zapobiec niepotrzeb-
nym zdarzeniom.                             (tan)

Newralgiczny punkt
przy przejeŸdzie
kolejowym

Brukowce
tylko
czekaj¹
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(Z£OCIENIEC). Dziewi¹tego li-
stopada, w niedzielê, w Z³ocieñcu
bêdziemy mogli, tym razem bezpo-
œrednio, kibicowaæ uczestnikom
Fina³ów XXI Mistrzostw Pomorza i
Kujaw w Klasycznych Biegach na
Orientacjê. Pocz¹tek zmagañ go-
dzina 11.00.

Wszyscy na Z³ocienieck¹
¯wirowniê!!!
Miejsce, do którego serdecznie

zapraszamy wszystkich kibiców tej
niezwykle popularnej w naszej gmi-
nie konkurencji sportowej, jest z jed-
nej strony niezwyk³e, z drugiej zaœ
czekaj¹ce na prawdziwe odkrycie.
To teren po nieczynnej od wielu lat
¿wirowni. Spektakularnie wy¿³obio-
ny, rozleg³y, pofa³dowany, a teraz ju¿
w mocno jesiennych ubarwieniach.

Z jednej strony olbrzymiego wyrobi-
ska by³a ¿wirownia jest poroœniêta
lasem.

Dochodzimy, doje¿d¿amy
Dochodzimy w to miejsce z ulicy

Drawskiej – Spacerow¹ wzd³u¿ brze-
gów dwóch jezior Rakowo. Za dru-
gim z nich ju¿ owa arena. Arena do
dziœ s³ynna ze zlokalizowanej tam
niegdyœ imprezy pod nazw¹ TRAK-
TORY, a dzisiaj ju¿ z biegania na
orientacjê, gdy¿ tam¿e z wielkim po-
wodzeniem ju¿ raz odby³o siê podob-
ne wydarzenie. Nie trzeba dodawaæ,
¿e to miejsce na niedzielne spacery
wrêcz wymarzone. Uczniowski Klub
Sportowy TRAPER zaprasza nie tyl-
ko kibiców, ale i wszystkich mi³oœni-
ków jesiennych ju¿ piêknoœci nasze-
go miasta i jego okolic.             (tan)

(Z£OCIENIEC). Ju¿ za
kilka, kilkanaœcie dni
pojawi siê podsumowanie
lekkoatletycznego sezonu
letniego, który by³ dla
naszego klubu bardzo
udanym.

Obecnie prawie wszyscy zawod-
nicy s¹ w okresie roztrenowania, ale
ju¿ w pierwszej czêœci listopada kil-
ku z nich wznowi treningi, aby za-
cz¹æ przygotowania do sezonu halo-
wego 2015. Pierwszy sprawdzian w
Neubrandenburgu. Tam start w dru-
giej po³owie grudnia.

(DRAWSKO
POMORSKIE). Za nami
gminny etap rozgrywek
turnieju „Z podwórka
na stadion o Puchar
Tymbarku”.

28 paŸdziernika na boisku „Orlik
2012” w Parku Fryderyka Chopina
do rywalizacji przyst¹pili ch³opcy w
kategoriach wiekowych: U-12, U-10,
U-8 oraz dziewczynki w kategoriach
wiekowych: U-12, U-10. Grano „ka¿-

Uczniowski Klub Sportowy TRAPER Z³ocieniec
zaprasza na Z³ocienieck¹ ¯wirowniê – 9 listopada,
niedziela, od godziny 11.00

Fina³y XXI Mistrzostw
Pomorza i Kujaw
w Klasycznych Biegach
na Orientacjê

Pierwsze podsumowania startów w mijaj¹cym roku

MKS Junior Z³ocieniec
przed sezonem
halowym

Rok 2014 – jeden
z najlepszych sezonów w Klubie

Dziêkujemy za piêkny sezon.
Mimo, ¿e ostatnie wyniki w Stargar-
dzie by³y ma³o imponuj¹ce, to otwar-
cie mo¿emy powiedzieæ, ¿e by³ to
jeden z najlepszych sezonów lekko-
atletycznych ostatnich lat dla na-
szego klubu. (I) Szymon Smyk po raz
kolejny przekroczy³ barierê 50 me-
trów. W rzucie oszczepem (700g)
uzyska³ 51,48 metra. (II) Marcel
Wiszniewski równie¿ po raz kolejny
z³ama³ barierê piêædziesi¹tki.
W oszczepie (600g) uzyska³ 50,04
metra. (III) Mateusz Walkowiak po
raz kolejny przerzuci³ 40 metrów. W
rzucie dyskiem (1kg) uzyska³ 40,97
metra. (IV) Paulina Kucharska po raz
wtóry pos³a³a dysk (0,75 kg) powy-
¿ej 32 metrów. Dok³adnie - 32,23
metra. (V) Daniel Maciejewski bar-
dzo dobrze spisa³ siê w konkursie
rzutu dyskiem (1kg). Wynik - 35,81
metra. (VI) Debiutuj¹cy w naszym
klubie Marcin Miszkiewicz uzyska³
w rzucie oszczepem (800g) 42,98
metra. (VII) Adam Kowalski na za-
koñczenie sezonu wystartowa³ w
trzech konkurencjach. W pchniêciu
kul¹ (6kg) mia³ 10,87 metra, w rzucie
dyskiem (1,5 kg) 35,39 metra, a w rzu-
cie dyskiem (1,75 kg) „zrobi³” wynik
31,14 metra. (VIII) Szymon Pó³torak
wyst¹pi³ w konkursie rzutu dyskiem
(1,5kg). Wynik uzyskany przez Szy-
mona - 32,04 metra.               (junior)

Teraz eliminacje powiatowe

Z podwórka na stadion o Puchar Tymbarku
dy z ka¿dym”. Po zaciêtych i emocjo-
nuj¹cych spotkaniach, pe³nych ³ad-
nych bramek i sk³adnych akcji, koñ-
cowa klasyfikacja turnieju przedsta-
wia siê nastêpuj¹co.

Dziewczêta U-12
1. SP Drawsko, awans, 2. SP

Nêtno, 3. SP Mielenko.

Ch³opcy U-12
1. SP Drawsko I, awans, 2. SP

Drawsko II, 3. SP Nêtno, 4. SP Mie-
lenko.

Dziewczêta U-10
1. SP Mielenko, awans, 2. SP

Drawsko.

Ch³opcy U-10/U-8
1. SP Drawsko, awans, 2. SP

Drawsko U-8, awans, 3. SP Mielen-
ko.

Co dalej?
 Eliminacje powiatowe rozegrane

zostan¹ w ci¹gu najbli¿szych dwóch
tygodni. ̄ yczymy powodzenia.

(sp)
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Wspomnienie
wszystkich wiernych
zmar³ych

Niedziela, drugi listopada;
wspomnienie wszystkich wiernych
zmar³ych. Msze œwiête zbiorowe z
wypominkami by³y odprawiane o
godzinach: 9.30, 11.00 i 12.30. Wy-
pominki by³y czytane pó³ godziny
przed Msz¹ œwiêt¹.

Odpust zupe³ny
i czêœciowy

W Dzieñ Zaduszny we wszyst-
kich koœcio³ach i kaplicach mo¿na
by³o uzyskaæ odpust zupe³ny za
zmar³ych pod zwyk³ymi warunkami:
stan ³aski uœwiêcaj¹cej, przyjêcie
Komunii œwiêtej, wolnoœæ od przy-
wi¹zania do grzechu (nawet lekkie-
go) i modlitwa w intencjach Ojca
Œwiêtego. Wierni, którzy pobo¿nie
nawiedz¹ cmentarz i przynajmniej w
myœli pomodl¹ siê za zmar³ych, zy-
skuj¹ odpust, który mo¿e byæ ofiaro-
wany za dusze cierpi¹ce w czyœæcu;
odpust ten w dniach od 1 do 8 listo-
pada (w³¹cznie) jest zupe³ny, w inne
dni roku cz¹stkowy.

„Zapa³ka nie ogrzeje”

W ramach diecezjalnej akcji „Za-
pa³ka nie ogrzeje” wolontariusze
parafialnej Caritas prowadzili zbiór-
kê pieniêdzy. Datki przeznaczone s¹
na zakup opa³u na zimê dla potrzebu-
j¹cych w parafii. Jako podziêkowa-
nie darczyñcom rozdawane s¹ sym-
boliczne opakowania zapa³ek.

Intencja modlitwy
ró¿añcowej

Drugi listopada - I Niedziela mie-
si¹ca. Intencja modlitwy ró¿añcowej
na listopad: Za zmar³ych szczegól-
nie potrzebuj¹cych modlitwy.

Ró¿aniec za zmar³ych

W listopadzie ró¿aniec za zmar-
³ych polecanych w wypominkach w
dni powszednie i w niedziele o go-
dzinie 17.15.

Peregrynacja kopii
Obrazu Matki Bo¿ej
Opiekunki Rodzin

Trwa peregrynacja kopii Obrazu
Matki Bo¿ej Opiekunki Rodzin. W
poniedzia³ek 3 listopada Bracia Ze-
wnêtrzni od godziny 18.00 odwie-
dzali parafian zamieszka³ych na uli-

cach - Drawskiej, Spacerowej, Spo-
kojnej i Mi³ej. Cel - ustalenie dalszej
kolejnoœci peregrynacji.
MISIAKI

W przysz³¹ niedzielê Msza œwiê-
ta w intencji Wspólnoty Misiaki o
godzinie 16.30.

Œwiêcenie nowych
nagrobków

W poniedzia³ek 3 listopada na
cmentarzu dy¿urowa³ kap³an od
godz. 10.00 do 12.00 œwiêc¹c nowe
nagrobki.

Parafialna Caritas
- spotkanie

W poniedzia³ek trzeciego listo-
pada po Mszy œwiêtej wieczornej
odby³o siê spotkanie formacyjne
parafialnej Caritas.

Biuro Caritas

Biuro Caritas jest czynne w
œrody w godz. 17.00 – 18.00.

Spotkanie Czwartkowe
W czwartek szóstego listopada

Spotkanie Czwartkowe o godzinie
18.45 w sali parafialnej na plebanii.
Temat: Czy pierwsi Piastowie byli
S³owianami, czyli pocz¹tki pañ-
stwa polskiego? Spotkanie popro-
wadzi Jadwiga Kur.

I Czwartek i I Pi¹tek
miesi¹ca

W tym tygodniu przypada I
Czwartek i I Pi¹tek miesi¹ca (6,7 XI).
W I Czwartek Msza œwiêta o powo-
³ania kap³añskie i zakonne o godzi-
nie 18.00. Po Mszy œwiêtej nabo¿eñ-
stwo powo³aniowe i spotkanie for-
macyjne z Braæmi Zewnêtrznymi. W
I Pi¹tek miesi¹ca dodatkowe Msze
œwiête dla dzieci o godzinach 17.00 i
19.30 dla m³odzie¿y. Zapraszamy
szczególnie m³odzie¿, która przygo-
towuje siê do przyjêcia sakramentu
bierzmowania: pierwsze klasy po-
nadgimnazjalne oraz trzecie i drugie
klasy gimnazjum. Po Mszy œwiêtej
adoracja Najœwiêtszego Sakramen-
tu dla m³odzie¿y. SpowiedŸ o godzi-
nach 16.30, 17.30 i 18.45.

Odeszli do wiecznoœci

W ostatnim czasie odeszli do
wiecznoœci: œp. Ludwika Kuchar-
ska. ̄ y³a lat 89 i œp. Ryszard Wiêc-
kowski. ¯y³ lat 73. Wieczny odpo-
czynek…

Szkolne klasy œrednie
– spotkanie

Spotkanie m³odzie¿y z klas œred-
nich odby³o siê w niedzielê drugiego
listopada po Mszy œwiêtej o godzi-
nie 11.30.

Spotkanie Czwartkowe
Akcja Katolicka zaprasza na Spo-

tkanie Czwartkowe (6 XI) w Parafii
Maryi Wniebowziêtej. Godzina
18.45, sala parafialna. TEMAT: Czy
pierwsi Piastowie byli S³owiana-
mi? – czyli pocz¹tki pañstwa pol-
skiego. Wyk³ad i prowadzenie spo-
tkana Jadwiga Kur.

„Klub M³odzie¿y
Przeterminowanej”

Spotkanie Klubu M³odzie¿y
Przeterminowanej odby³o siê w po-
niedzia³ek trzeciego listopada.

Adoracja Najœwiêtszego
Sakramentu

W czwartek szóstego listopada od
godziny 17.00 adoracja Najœwiêtsze-
go Sakramentu i modlitwa o powo³ania
kap³añskie i zakonne. Po Mszy œwiêtej
spotkanie ministrantów.

Czuwanie m³odych
W pi¹tek siódmego paŸdziernika

o godzinie 19.15 w koœciele Maryi
Wniebowziêtej zostanie odprawio-
na Msza œwiêta podczas czuwania
m³odych z Dekanatu Drawskiego.

Nawiedzanie rodzin przez
Ikonê Salus Populi Romani

Trwa nawiedzanie rodzin przez
ikonê Salus Populi Romani. To jeden
z symboli przysz³ego Œwiatowego
Dnia M³odzie¿y w Krakowie w roku
2016. Zapisy w zakrystii.

Modlimy siê w intencji
zmar³ych

Modlitwa za naszych zmar³ych
polecanych w wypominkach co-
dziennie od godziny 17.30.

I Pi¹tek miesi¹ca
W tym tygodniu przypada I Pi¹-

tek miesi¹ca. SpowiedŸ œwiêta od
godziny 16.30. Komunia œwiêta dla
dzieci o godzinie 17.00.

Chorzy – prosimy o uwagê
Odwiedziny chorych w sobotê

ósmego listopada od godziny 9.00.

(Z£OCIENIEC). 20 paŸdziernika,
poniedzia³ek, to szczególny dzieñ dla
wszystkich pierwszoklasistów Szko³y
Podstawowej nr 1. W sali gimnastycz-
nej zgromadzili siê uczniowie, rodzice i
zaproszeni  goœcie.  Nadszed³ czas  œlu-
bowania i pasowania na ucznia najm³od-
szych, szeœcio – i siedmiolatków.

Najpierw turniej
Przedtem dzieci wziê³y udzia³ w

wielkim turnieju wiedzy, zrêcznoœci i
umiejêtnoœci. Uczniowie pierwszych
klas wykazali siê wiedz¹ o kraju i o
swojej ma³ej ojczyŸnie. Znajomoœci¹
zasad zachowania siê w szkole i w dro-

A i kuferek ze s³odkoœciami

Pasowanie pierwszoklasistów
na uczniów SP nr 1

dze do szko³y, znajomoœci¹ liter i figur
geometrycznych.

I oto nadszed³ czas ...
I oto nadszed³ czas na œlubowanie i

przyjêcie najm³odszych do grona
uczniów Szko³y. Pasowania na
uczniów Szko³y dokona³a dyrektor Ja-
nina Król. Wychowawcy uhonorowali
ka¿dego ucznia pami¹tkowym dyplo-
mem, a rodzice kuferkiem ze s³odko-
œciami. By³y od w³adz miasta i harcerzy
gratulacje i ¿yczenia sukcesów na
szkolnej drodze. Ten dzieñ na d³ugo
zapadnie w pamiêci wszystkim uczest-
nikom uroczystoœci.                     (sp1)
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(Z£OCIENIEC). Zespó³ Œpiewa-
czy DARSKOWIACY serdecznie
zaprasza na Jubileusz 10 - lecia. Uro-
czystoœæ odbêdzie siê 9 listopada,
niedziela, 2014 w kinie MEWA Z³o-
cienieckiego Oœrodka Kultury przy

Dziesiêæ lat DARSKOWIAKÓW

Zaproszenie
ul. Po³czyñskiej 6 o godzinie 18.00.
Prosimy o potwierdzenie przybycia
do 6 listopada, czwartek, pod nume-
rem telefonu ZOK - u: 94 36 71 139 lub
609 134 222. Serdecznie zapraszamy!
(d)

(Z£OCIENIEC). Dwudziestego
trzeciego paŸdziernika w czwartek w
Gimnazjum nr 2  odby³o siê spotka-
nie uczniów klasy pierwszej, a w
Szkole Podstawowej nr 3 uczniów
klasy szóstej -   z Micha³em Ruczyñ-
skim, pracownikiem Delegatury In-
stytutu Pamiêci Narodowej w Ko-
szalinie. Has³o przewodnie spotka-
nia – „Biæ siê czy nie biæ?”

Prelegent omówi³ nastêpuj¹ce
zagadnienia: (1) Polski wrzesieñ,
(2) Utworzenie i dzia³alnoœæ Pol-
skiego Pañstwa Podziemnego, (3)
Akcja Burza, (4) Powstanie War-
szawskie.

Wedle dokumentów,
filmów, map i relacji
Zaproszony goœæ w interesuj¹cy

sposób przedstawi³ dokumenty, fil-

Pracownik IPN – u na spotkaniu z uczniami w Budowie

„Biæ siê czy nie biæ?” - interesuj¹ca lekcja
historii

my, mapy oraz relacje uczestników
tych historycznych wydarzeñ.

Uczniowie byli bardzo zadowoleni
ze spotkania, które w znacznym

stopniu wzbogaci³o ich wiedzê hi-
storyczn¹.                                   (um)

(WIERZCHOWO). W gminie obchody Œwiêta Niepodleg³oœci zaplanowano
tego dnia, 11 Listopada we wtorek. O godzinie 11.00 w œwi¹tyni pod wezwaniem
œwiêtego Wojciecha BM zostanie odprawiona Msza œwiêta. O godzinie 12.00
delegacje z³o¿¹ wieñce i kwiaty pod Pomnikiem. Zapraszamy wszystkich miesz-
kañców gminy.

Zaproszenie na obchody
Œwiêta Niepodleg³oœci

(DRAWSKO POMORSKIE). W
dniach 24 - 25 paŸdziernika szesna-
stu uczniów z klas przyrodniczych
wraz z opiekunami - Sylwi¹ Toma-
szewsk¹ i Katarzyn¹ Kêp¹ - wziê³o
udzia³ w warsztatach chemicznych
zorganizowanych przez Centrum
Chemii w Ma³ej Skali w Toruniu.

S³ynne wahad³o
Opiekunem merytorycznym zajêæ

by³ dr Aleksander Kazubski – kierow-
nik Pracowni Dydaktyki Chemii Uni-
wersytetu Miko³aja Kopernika.
Oprócz efektownych pokazów do-
œwiadczeñ chemicznych, zwiedzania
Starówki z jedynym w swoim rodzaju
przewodnikiem, uczniowie spêdzili
równie¿ prawie trzy godziny w Cen-
trum Nowoczesnoœci M³yn Wiedzy.
G³ównym rekwizytem i wizytówk¹
instytucji jest Wahad³o Foucaulta, naj-
d³u¿sze zamontowane na sta³e w Pol-

Wycieczka uczniów z klas przyrodniczych

Toruñskie szaleñstwa
w kamienicy Alchemika

sce, umo¿liwiaj¹ce obserwacjê zjawi-
ska obrotu Ziemi wokó³ w³asnej osi.
Centrum Nauki to 4 piêtra ró¿nych
wystaw, na przyk³ad   „O Obrotach” -
poœwiêcon¹ idei ko³a i ruchu obrotowe-
go, tak¿e w odniesieniu do dzie³a Miko-
³aja Kopernika „O obrotach sfer niebie-
skich” oraz „Rzeka” - nawi¹zuj¹ca do
przep³ywaj¹cej przez Toruñ Wis³y,
obejmuj¹ca model rzeki od Ÿróde³ po
ujœcie.

Zajêcia laboratoryjne na weso³o
G³ównym punktem wycieczki by³y

zajêcia laboratoryjne na weso³o, na któ-
rych uczniowie w³asnorêcznie wyko-
nywali doœwiadczenia chemiczne, dziê-
ki czemu po³¹czyli teoriê z praktyk¹ i
nauczyli siê rzetelnego opisu ekspery-
mentu. Spotkanie w Toruniu by³o zna-
komit¹ powtórk¹ przed matur¹, nauk¹
projektowania eksperymentów che-
micznych i doskona³¹ wycieczk¹. (sp)


